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مديرکل تامین اجتماعی هرمزگان در بازديد از روزنامه دريا خبر داد 

بخشودگی 18هزار میلیاردی 
جرایم کارگاه های فعال استان
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   گروه خبر // مدیرکل تامین اجتماعی اســتان هرمزگان گفت: جرایم کارفرمایان خوش حســاب 
کارگاه های فعال که تا پایان سال 96 بدهی دارند بخشوده می شود.

  به گزارش خبرنگار روزنامه دریا؛ ســیدفاضل حیدری بلوکــی در بازدید از روزنامه دریا با بیان این مطلب 
افزود: کارگاه های فعال تولیدی، صنعتی و معدنی و خدماتی که در بازه زمانی خرداد تا شهریور ماه سال جاری 
درخواست خود را برای استفاده از بخشودگی جرایم ثبت کرده اند و تا پایان امسال پرداخت یا تقسیط به مدت 
دوازده ماه انجام دهند 100درصد جرایم آنها مورد بخشودگی قرار می گیرد. حیدری بلوکی اظهارداشت: امسال 
هزار و 47 درخواست بخشودگی جرایم از سوی کارگاه های استان دریافت شد که مبلغ این بخشودگی 18هزار 
و 900 میلیارد ریال می باشد. وی به پرداخت عیدی بازنشستگان این سازمان نیز اشاره و عنوان کرد: مبلغ عیدی 
بازنشستگان امســال 12میلیون ریال است که پرداخت آن از 16بهمن ماه آغاز شده و تا 5 اسفند ماه عیدی 
کلیه بازنشســتگان استان پرداخت می شود و مبلغی بیش از 400میلیارد ریال را در برمی گیرد. حیدری بلوکی 
در خصوص جمعیت تحت پوشش تامین اجتماعی در استان خاطرنشان کرد: در هرمزگان 988هزار و 398نفر 

تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند که بیش از 56درصد از جمعیت استان را شامل می شود. 
وی ادامه داد: از این تعداد، 327هزار و 390نفر بیمه شده اصلی، 573هزار و 347نفر بیمه شده تبعی، 49هزار و 

948نفر مستمری بگیر اصلی و 37هزار و 713نفر مستمری بگیر تبعی هستند. 
  حیدری بلوکی درباره پرداخت مستمری به مستمری بگیران این سازمان در استان اشاره کرد و گفت: اداره کل 
تامین اجتماعی هرمزگان ماهیانه مبلغ 750 میلیارد ریال به عنوان مستمری به بازنشستگان و خانواده های آنها 

در استان پرداخت می کند.مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان به افزایش جمعیت تحت پوشش این سازمان در 
استان اشاره کرد و اظهارداشت: در سال جاری تاکنون 2/9 درصد به جمعیت بیمه شده اصلی و 6/3 درصد به 
مستمری بگیران اصلی استان اضافه شده است که در مجموع جمعیت تحت پوشش این سازمان در استان سه 

درصد افزایش داشته است.
   وی در خصوص کارگاه های فعال تحت پوشش تامین اجتماعی استان خاطرنشان کرد: 30هزار و 441 کارگاه 
فعال در استان تحت پوشش تامین اجتماعی قرار دارند که از این تعداد، 21هزار و 501کارگاه از یک تا پنج نفر 
بیمه شده، چهار هزار و  28کارگاه شش تا ده نفر بیمه شده، سه هزار و 478کارگاه بین 11 تا 50نفر بیمه شده 

و هزار و 54کارگاه بیش از پنجاه نفر بیمه شده در آنها مشغول بکار هستند.
  این مسوول درباره افزایش خدمات این سازمان بصورت غیرحضوری عنوان کرد: برای رفاه حال بیمه شدگان 
و مستمری بگیران سازمان تامین اجتماعی، این سازمان خدمات غیرحضوری خود را افزایش داده و باعث شده 
مراجعه به شعب این سازمان در سراسر کشور کاهش یابد و ما نیز در استان با گسترش این خدمات موجب 
کاهش مراجعه به شعب شده ایم به طوری که در نه ماهه سال جاری بیش از 600هزار مراجعه به شعب را کاهش 

داده و خدمات بصورت غیرحضوری به شهروندان ارائه شده است.
  حیدری بلوکی اضافه کرد: در حال حاضر 92درصد لیســت های دریافتی بصورت اینترنتی بوده و تنها هشت 
درصد لیست ها بصورت حضوری ارائه می شــود. همچنین 61درصد ابلاغ ها در استان بصورت الکترونیکی 

ارجاع می شود. 
یعقوب دبیری نژاد
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سرمقاله

لزوم آغاز آموزش بهیاری 
در هرمزگان

  درحالی که مسئولان ارشد دانشگاه علوم پزشکی و آموزش و پرورش 
استان بارها موافقت خود را با آموزش بهیاری در استان اعلام کرده اند 
و اعلام آمادگی کرده اند؛ اما آموزش ها همچنان وارد فاز اجرا نشــده 
اســت که جای بسی تامل است.این موضوع درحالی اتفاق می افتد که 
هرمزگان با کمبود شدید نیروی انسانی در حوزه های مختلف مواجه است 
و نیازمند بهیار، پرستار، پزشکان متخصص و فوق تخصص و.... می باشد 
و بایستی آموزش ها و جذب نیروهای مورد نیاز هرچه سریعتر صورت 
گیرد تا مردم از خدمات درمانی مناسبی برخوردار شوند؛ اما بنظر می رسد 
برخی ها عزم چندانی برای تحقق این مهم ندارد. وضعیت نابسامان بهداشت 
ودرمان در اســتان باعث شده است که برخی بیماران از گذشته تا کنون 
برای درمان شان به سایر استان های کشور از جمله یزد، شیراز، تهران و... 
رهسپار شوند ودر آنجا خدمات درمانی مورد نیازشان را دریافت کنند. در 
حالیکه این استان ها برخلاف هرمزگان شرایط درمانی مطلوب تری دارند 
و نیروی موردنیازشان را دارند و رضایت بیماران را جلب می کنند؛ اما 
استان هرمزگان همچنان با کمبود شدید تخت بیمارستانی، نیروی انسانی، 
تجهیزات درمانی و... مواجه است و گاهی بیماران به دلیل همین کمبودها 
جان شــان را از دست می دهند. این کمبودها در شهرستان ها و مناطق 
روستایی بیشتر است و بیماران همواره از این کمبودها گلایه مند هستند 
وگاهی جان شان را ازدست می دهند. انتظار می رود استاندار هرمزگان 
به عنوان نماینده عالی دولت در اســتان دستور دهندآموزش بهیاری در 
هرمزگان آغاز شود تا با جذب آنها، بخشی از نیاز درمانی استان برطرف 
شــود. همچنین در احداث بیمارستان های استان تسریع شود و تامین 
نیروی مورد نیاز این مراکز درمانی درحال ســاخت و کمبودهای فعلی 
مدنظر قرار گیرد تا مشــکلات موجود برطرف گردد و عدالت بهداشتی 
ودرمانی در اســتان فراهم شود تا اینکه بیماران دغدغه چندانی نداشته 
باشند. اگر که بهیار و پرستار در مراکز درمانی استان به اندازه مورد نیاز 
داشته باشیم، از یک طرف بر نیروهای مورد نیاز فشار وارد نمی شود و 
از طرفی دیگر میزان خدمات رســانی به بیماران افزایش می یابد. وزیر 
بهداشت نیز تاکید داشت که این پرسنل بایستی خدمات اولیه درمانی را 
به بیماران انجام دهند و سپس به پزشک ارجاع داده شود که نشان دهنده 
اهمیت نقش وجایگاه پرستاران، بهیاران و... در سیستم درمانی است. اما 
متاسفانه در هرمزگان حتی جمعیت پرستار استان با استاندارد بسیار فاصله 
دارد وبایستی دوبرابر جمعیت فعلی پرستار به سیستم درمانی استان تزریق 
شود تا کمبودها برطرف شود.  حق مردم هرمزگان نیست که با کمبودهای 
مختلف در حوزه بهداشت ودرمان مواجه شوند ونیاز است که تدابیر لازم 
توسط دولت برای رفع این کمبودها اندیشیده شود تا عدالت درمانی در 
هرمزگاني که همچنان واژه محرومیت را یدک می کشــد، برقرار شود و 
بیمارانی جان شــان را بدلیل کمبودها در حوزه های مختلف از دست 
ندهند. چرا در حالیکه استان های مختلف واز جمله استان های همسایه 
هرمزگان در حال تربیت بهیار هستند ، اما در هرمزگان در این بخش تعلل 

می شود وبرخی ها عزمی را در این بخش ندارند؟
     علی زارعی

پشت پرده سیاست 

کارمندان دولت امتحان شبکه های اجتماعی می دهند
براســاس دستورالعمل ارسالی از سوی یک نهاد مسئول دولتی به همه سازمان ها و 
ادارات دولتی، از مدیران مربوط خواسته شده به منظور تقویت و توسعه توانمندی های 
عمومــی کارمندان دولت، برای برگزاری دوره هایی چون شــبکه های اجتماعی و 
ســواد رسانه ای برای همه کارکنان اقدام کنند تا این افراد ضمن آشنایی با کارکردها 
و آســیب های این شبکه ها، مواردی چون مســائل حقوقی ناظر بر فعالیت در این 
شبکه ها، فرصت ها و تهدیدهای گســترش شبکه های اجتماعی در سازمان های 
دولتی و نیز حریم خصوصی و امنیت در فضای مجازی را بهتر بیاموزند. در پایان این 

دوره، از کارمندان آزمون کتبی نیز گرفته خواهد شد.
صالحی: آژانس ضمن بیطرفی، حرفه ای با مسایل و موضوعات برخورد کند

علی اکبر صالحی معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی کشورمان با رافایل 
گروســی مدیرکل جدید آژانس بین المللی انرژی اتمی در مقر این نهاد در وین دیدار 
و گفت و گو کرد . به گزارش ایســنا،  در این دیدار که اولین ملاقات رییس سازمان 
انرژی اتمی کشورمان با مدیرکل جدید آژانس بود، طرفین در مورد همکاری های فنی 
و مسایل پادمانی به تبادل نظر پرداختند.صالحی ضمن قدردانی از تلاشهای آژانس در 
پیگیری پروژه های همکاری فنی و توجه ویژه مدیر کل به این موضوعات، توصیه کرد 
تا با توجه حساسیت وظایف آژانس بویژه در حوزه پادمانی، آژانس بین المللی انرژی 
اتمی همواره ضمن حفظ بیطرفی، بطور حرفه ای با مسایل و موضوعات برخورد نماید.
رافائل گروســی نیز ضمن قدردانی از همکاری ایران در حوزه های مختلف، از دکتر 
صالحی درخواست کرد تا جمهوری اسلامی ایران همچون گذشته همکاری های سازنده 
با آژانس را ادامه دهد.صالحی سیاست جمهوری اسلامی ایران را ادامه همکاری ها با 
آژانــس عنوان کرد و در عین حال بر این نکته نیز تاکید کرد که آژانس هم باید بدون 
تاثیرپذیری از هرگونه مســایل پیرامونی، نقش حرفه ای خود را حفظ کرده و به تاثیر 
اقدامات آژانس بر حفظ توافق ارزشمند برجام نیز توجه داشته باشد.در ملاقات کاظم 
غریب آبادی سفیر و نماینده دائم کشورمان نزد آژانس بین المللی انرژی اتمی، بهروز 
کمالوندی معاون امور بین الملل، حقوقی و مجلس سازمان و معاونین و دستیاران مدیرکل 
آژانس حضور داشــتند.بنا بر گزارش خبرگزاری صدا و سیما، رئیس سازمان انرژی 
اتمی ایران پس از دیدارش با مدیرکل جدید آژانس در جمع خبرنگاران، روابط ایران 
و این نهاد را بسیار خوب و سرشار از همکاری و تفاهم ارزیابی و ابراز امیدواری کرد 
این رابطه همچنان پابرجا بماند.صالحی گفت: در این دیدار مدیرکل آژانس تاکید کرد 
که ایران اهل مذاکره و منطق است؛ اما تحت هیچ فشاری تصمیم نخواهد گرفت.معاون 
رئیس جمهور افزود: در این دیدار تاکید شد که آژانس بین المللی انرژی اتمی باید به 

گونه ای عمل کند که سمت گیری سیاسی در تصمیماتش وجود نداشته باشد.
علی جنتی: مجلس آینده یکدست نخواهد شد

یک فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه مجلس آینده یکدست نخواهد شد در عین 
حــال گفت که اکثریت غالب مجلس یازدهم از اصولگرایان خواهند بود. علی جنتی 
در  گفت وگو با ایسنا درباره انتخابات مجلس یازدهم گفت: در تهران ظاهراً تعدادی از 
اصلاح طلبان تایید صلاحیت شدند و ممکن است به ائتلاف برسند اگر تعدادی از آنها 
ائتلاف کنند ممکن است مشارکت بیشتر شود.وی افزود: مجلس آینده یکدست نخواهد 

شد ولی اکثریت غالبی از اصولگرایان خواهند بود.

زم؛ متهم به افساد فی الارض 
 اولین جلسه محاکمه روح ا... زم سرشبکه معاند آمدنیوز در شعبه 15 دادگاه انقلاب استان تهران و به 
ریاست قاضی صلواتی برگزار شد.  در این جلسه نماینده دادستان در جریان قرائت کیفرخواست متهم 
تاکید کرد که روح ا... زم متهم به »افساد فی الارض« است. به گزارش میزان، در این جلسه که با حضور 
مستشار، وکیل مدافع و نماینده دادستان برگزار شد، قاضی صلواتی از وزیری نماینده دادستان خواست تا 
برای قرائت کیفرخواست در جایگاه قرار گیرد. نماینده دادستان ضمن حضور در جایگاه گفت:  روح ا... 
زم، به »افساد فی الارض«، در بازه زمانی سال 95 تا زمان دستگیری از طریق ارتکاب جرایم علیه امنیت 
داخلی و خارجی کشور، نشر اکاذیب به طور گسترده، معاونت در تخریب، معاونت در ایجاد اخلال در 
نظام اقتصادی کشور، تشکیل و اداره کانال معاند آمدنیوز و صدای مردم با هدف برهم زدن امنیت داخلی و 
خارجی کشور، جاسوسی به نفع سرویس اطلاعاتی یکی از کشور های منطقه، جاسوسی به نفع سرویس 
اطلاعاتی کشور فرانسه در ابتدای سال 97 تا زمان دستگیری، همکاری با دولت متخاصم آمریکا علیه 
نظام جمهوری اسلامی در نیمه دوم اسفند سال 96 تا زمان دستگیری، اجتماع و تبانی به قصد ارتکاب 
جرایم علیه امنیت داخلی و خارجی، مشارکت در فعالیت تبلیغی علیه نظام جمهوری اسلامی به نفع 
گروه ها و سازمان های مخالف نظام، عضویت و همکاری با کانال معاند سحام با هدف بر هم زدن امنیت 
داخلی و خارجی کشور، مشارکت در اغوا و تحریک مردم به جنگ و کشتار در دی سال 96، مشارکت 
در جمع آوری اطلاعات طبقه بندی شده با هدف برهم زدن امنیت کشور، مشارکت در نشر اکاذیب به 
طور گسترده، توهین به مقدسات اسلام، تحصیل مال از طریق نامشروع و شکایت اشخاص حقیقی و 
حقوقی متهم است. نماینده دادستان ناامیدی، ایجاد تفرقه و ایجاد غفلت از دشمنی دشمن را از شگرد های 
دشمن در جنگ نرم دانست و گفت: پرونده حاضر یکی از گسترده ترین ابعاد جنگ نرم است که توسط 
فردی به هویت روح ا... زم فعلیت یافته است. وی با اشاره به راه اندازی کانال معاند آمدنیوز در توافق با 
سرویس جاسوسی یکی از کشور های منطقه اظهارکرد: سرویس جاسوسی نسبت به کانال مسلط بوده 
و آمد نیوز به اراده سرویس مذکور راه اندازی شده است. وی با اشاره به مهم ترین نیازمندی های این 
سرویس که منجر به راه اندازی کانال آمد نیوز شد، گفت: راه اندازی کانال با محتوای ضد امنیتی، معرفی 
محل طرف های درگیر در سوریه، تردد فرماندهان ایرانی در سوریه و به ویژه تردد حاج قاسم سلیمانی 
برایشان مهم بوده است که امکان صحت سنجی برخی اخبار به وسیله متهم صورت می گرفت. نماینده 
دادستان گفت: متهم اقرار می دارد که به مدت دو سال با سازمان اطلاعاتی موصوف همکاری داشته است. 
وی هزار و 109 مورد از جمله مختصات مقر نیرو ها در سوریه و تردد فرماندهان را برای این سرویس 
جاسوسی ارائه کرده است. نماینده دادستان بیان کرد: متهم مردم را به تحریک، شورش، درگیری، اقدامات 
خشونت آمیز و شایعه پراکنی تشویق می کرد.وی در خصوص حمایت زم از کنگره ملی ایران )ان ای 
ســی( تصریح کرد: هدف کنگره ملی ایران تغییر رژیم است و در سال 2003 با محوریت امیرعباس 
فخرآور شــکل گرفت اما در ســال 2013 به صورت جدی شروع به فعالیت کرد.  نماینده دادستان 
اضافه کرد: زم ابزاری در دست سرویس جاسوسی و اطلاعاتی یکی از کشور ها برای شعله ور ساختن 
اغتشاشات دی ماه 96 بود و پس از این که کانال آمد نیوز به دلیل انتشار محتوای خشونت آمیز از سوی 
تلگرام مسدود شد، سرویس جاسوسی، کانال صدای مردم را جایگزین آن کرد و در اختیار متهم قرار داد. 
وزیری بیان کرد: کانال صدای مردم از طریق آموزش ساخت سلاح و تحریک افراد به ارتکاب اعمال 
مجرمانه با انتشار 225 پست و متن آموزش ساخت ادوات جنگی و جنگ های درون شهری و حمایت 
از کمپین های توزیع خشونت، مردم را به درگیری با نیرو های نظامی و انتظامی تشویق کرد که زمینه ساز 
مجروح و کشته شدن تعدادی از هموطنان شد. نماینده دادستان گفت: متهم و آمد نیوز در طول ارتباط با 
سرویس فرانسه بیش از 730 خبر در مسائل امنیتی، سیاسی، تحریم ها و... انتشار داده است. دراین جلسه 
که بیش از سه ساعت و در قالب دو نوبت به طول انجامید، جزئیات کیفرخواست متهم قرائت شد و پس 

از استماع در پایان قاضی اعلام کرد جلسه بعدی رسیدگی متعاقبا اعلام خواهد شد.

تازه های مطبوعات
جام جم- این روزنامه به نقل از ســردار شهید قاسم سلیمانی نوشت:»ما یکی از 
اشرار بزرگ سیستان و بلوچستان را که سال ها به دنبال او بودیم و هم در مسئله 
قاچاق مواد مخدر خیلی فعالیت می کرد و هم تعداد زیادی از بچه های ما را شهید 
کرده بود با روش های پیچیده اطلاعاتی برای مذاکره دعوت کردیم و... او را دستگیر 
کردیم. خیلی خوشحال بودیم. در جلسه ای که خدمت رهبر انقلاب رسیده بودیم 
من این مســئله را گفتم .رهبری بلافاصله فرمودند: همین الان زنگ بزن آزادش 
کنند. من بدون چون و چرا زنگ زدم، اما بلافاصله با تعجب زیاد پرسیدم: آقا چرا؟ 
رهبری گفتند: مگر نمی گویی دعوتش کردیم؟ البته حتما دستگیرش کنید. ما هم 
در یک عملیات سخت دیگر دستگیرش کردیم. مرام شیعه این است که کسی را که 
دعوت می کنی و مهمان توست حتی اگر قاتل پدرت باشد، حق نداری آزار بدهی.«
دنیای اقتصاد - رکود ســنگین سفرهای داخلی طی ماه های اخیر ناشی از شرایط 
اقتصادی خانوارها و تورم شکل گرفته در بازار گردشگری، احتمال »افت سنگین 

حجم مسافرت های نوروزی« را بالا برده است.
ایران - لوان جاگاریان، سفیر فدراسیون روسیه در تهران با بیان این که ما علاقه مند 
هستیم که ایران FATF را بپذیرد وگرنه مشکلاتی در این میان ایجاد می شود افزود: 
روســیه به عنوان یک کشورِ دوســت به طور کتبی و البته مفصل، نظر خودش را به 
ایران اعلام کرده اما تصمیم گیرنده نهایی تهران است زیرا این یک بحث داخلی است.
اعتماد- نجفقلی حبیبی در یادداشتی در این روزنامه نوشت : اگر ما از »اسلامیت« 
و »جمهوریت« محافظت نکنیم، آرام آرام پایه های جمهوریت سست شده و به سمت 
خودمحوری و دیکتاتوری می رویم و پایه های اندیشه های اسلامی نیز از بین خواهد 

رفت. بنابراین باید از هر دو رکن مراقبت شود.
آیت ا... جنتی: مردم به نامزدهای دروغگو رأی ندهند

 دبیر شورای نگهبان درباره انتخابات خطاب به مردم توصیه کرد:  به مردم راستگو، 
مومن و انقلابی رای دهید .ما کار خود را کردیم و ای مردم عزیز شما هم کار خود 
را بکنید. به گزارش فارس، آیت ا... جنتی افزود: کســانی را انتخاب کنید که طعم 
گرسنگی را چشیده باشند و درد مردم را بدانند و به داد فقرا برسند. وقتی به مجلس 
می روند به فکر جیبشــان نباشند.وی تاکید کرد: کسانی را که به فکر مردم شان و 
راستگو، راستگو و راستگو باشند، انتخاب کنید. اگر دیدید راست می گویند به آن ها 
رای دهید و اگر  دیدید دروغ می گویند به آن ها رای ندهید.جنتی درباره موضوع 
رد صلاحیت ها و اعتراض برخی گروه ها به آن گفت: کاری که کردیم در این مدت 
توانســتیم ببینیم آن کسانی که قبلا در مجلس فاســد شده بودند کنارشان بزنیم و 

آن هایی را که فاسد نشده بودند  نگه  داریم.
با ایران دیپلماسی پیشه کنیم

برنی سندرز نامزد انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا با ابراز نگرانی از احتمال 
تشدید تنش ها در روابط واشنگتن-تهران و در منطقه خاورمیانه، خواستار کمک به 
آرامش و استفاده از رویکرد دیپلماسی با ایران شد.دونالد ترامپ می تواند ما را به 
سمت جنگی دایمی و بی پایان در خاورمیانه سوق دهد. سنا باید قانون ممنوعیت 

جنگ با ایران را تصویب کند./ایرنا

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم:
۹ ژئوسایت جدید در قشم 

به فهرست جهانی یونسکو افزوده می شود
  مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم در بازدیدهای دوره ای خود 
از نقاط مختلف جزیره با هدف بررســی ظرفیت های توســعه گرای 
این منطقه، از ژئوســایت هایی که به زودی مــورد بهره برداری قرار 
خواهند گرفت، بازدید کرد. مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم از روند 
پیشــرفت پروژه های زیرساختی و توسعه ای که با هدف ساماندهی 
ژئوسایت های جدید برای ورود به چرخه زمین گردشگری، در حال 
انجام است، بازدید کرد. محمدرضا مومنی در حاشیه این بازدید افزود: 
با توجه به در پیش بودن ارزیابی رســمی چهارساله سازمان جهانی 
یونســکو از ژئوپارک جهانی قشم، ساماندهی این دو ژئوسایت که به 
پیشنهاد مدیریت ژئوپارک جهانی قشــم با همکاری معاونت فنی و 
امورزیربنایی و معاونت توســعه مدیریت سازمان منطقه آزاد قشم در 
حال انجام است، نقش مهمی در ارزیابی بازرسان این سازمان جهانی 
خواهد داشــت.وی اظهار کرد: این دو ژئوســایت به زودی و پس از 
آماده ســازی زیرســاخت های لازم برای بهره برداری، به صورت 
رسمی معرفی و افتتاح خواهند شد.مومنی خاطرنشان کرد: بازدید از 
ژئوسایت های در حال بهره برداری و بررسی برخی مشکلات مربوط 
به تکمیل پروژه های ژئوپارک جهانی قشــم، ارایه راهکار و تایید و 
تصویب آن ها توسط مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم، بخش دیگری 
از این بازدید بود.این مقام مســئول اضافه کرد: به زودی 9 ژئوسایت 
جدید به شمار 25 ژئوسایت های ژئوپارک جهانی قشم افزوده خواهد 
شــد که رقم ژئوسایت های این جزیره را در فهرست جهانی یونسکو 
به رقم 34 خواهد رساند.یکی از ژئوسایت های جدید که مورد توجه 
برای بهره برداری و ورود به چرخه زمین گردشــگری جزیره است، 
ژئوســایت کوه کالینگی در مجاورت روستای دیرستان است که یک 
میراث زمین شــناختی کم نظیر و بســیار ارزشمند محسوب شده و 

ارزش های زمین گردشگری قشم را توسعه خواهد داد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان:
هرمز قابليت تبدیل شدن

 به اولين جزیره كارآفریني را دارد 
 ابراهیمی گفت: هرمز با توجه به موقعیت جغرافیایي و طبیعت بکر، 
قابلیت تبدیل شدن به اولین جزیره کارآفریني کشور را دارد.  به گزارش  
شبســتان، » هادي ابراهیمي « در نشست شوراي اداري جزیره هرمز 
عنوان کرد: با ورود دولت در بخش زیرســاخت ها و بخش خصوص 
در حوزه ســرمایه گذاري، مي توان شاخص هاي کارآفریني سبز را 
در جزیره هرمز پیاده کرد. وي افزود: گردشــگري سبز سبب افزایش 
درآمد براي افراد منطقه مي شود که این امر با  همکاري مردم و تشکیل 
تعاوني ها که بعنوان مردمي ترین شــکل اقتصاد اســت، امکان پذیر 
است. مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان، با اشاره به اینکه 
زمینه ورود گردشگر به جزیره با استفاده از تکمیل فرایندهاي زنجیره 
گردشگري باید فراهم شود، اظهار کرد: این اداره کل آمادگي همکاري 
از طریق ارایه تسهیلات، ارائه آموزشهاي کارآفریني به جوانان خلاق 
و فعال جزیره و اتصال این افراد بمنظور  جذب و معرفي گردشگر از 
سراســر کشور و خارج از کشــور به جزیره را دارد.وی با بیان اینکه 
یکي از فعالیتهایي که قابلیت رشد آن مي تواند در زندگي مردم جزیره 
موثر باشد، اکوتوریسم با حفظ زیست بوم منطقه است که با شناسایي 
نیروهاي مســتعد منطقه این امر محقق مي شــود. قابل ذکر است که 
مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعي هرمزگان در سفر یک روزه خود 
به جزیره هرمز ضمن عطرافشاني و تجدید میثاق با آرمانهاي شهدا در 
نشست با اعضاي تعاوني هاي مرزنشین این جزیره، مسایل و مشکلات 

آنان را بررسي کرد.
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  گروه خبر // معاون وزیر جهاد کشاورزی در امور 
آب و خاک در بازدید از مجتمع گلخانه ای و صنایع 
بسته بندی بهار پردیس گفت:استان هرمزگان با 
قابلیت  بالقوه در بخش کشاورزی  ظرفیت های 

بالایی برای کشت های گلخانه ای دارد.
  به گزارش خبرنگار دریا، در هشــتمین روز از دهه 
مبارک فجر، مهندس علیمراد اکبری معاون وزیر جهاد 
کشاورزی در امور آب و خاک ، در بازدید از مجتمع 
گلخانه ای و صنایع بســته بندی بهار پردیس )امین( 
در شهرســتان رودان که با همراهی باقرزاده همائی 

رئیس ســازمان جهاد کشاورزی هرمزگان، فرماندار 
و مدیــر جهاد کشــاورزی رودان و جمعی دیگر از 
مسوولین صورت گرفت، اظهار کرد: شهرستان رودان 
به نمایشــگاهی از محصولات گلخانه ای در کشور 
مبدل شده است.وی با ابراز رضایت از عملکرد استان 
هرمزگان در راستای انتقال کشــت از فضای باز به 
محیط های گلخانــه ای افزود: این گلخانه نمونه ای 

کامل از بهینه کردن مصرف آب را نشان می دهد .
  معاون وزیر جهاد کشــاورزی در امور آب و خاک  
ادامــه داد: به ازای هر یک کیلوگرم محصول 63 لیتر 

آب در این گلخانه مصرف شــده است که بهره روی 
فوق العاده بالایی را در بخش گلخانه به صورت بارز 

نشان می دهد.
  اکبری با بیان اینکه سیاست وزرات جهادکشاورزی 
برای تولید محصولات آب بر مانند ســبزی و صیفی 
و ســایر محصولات مشابه این اســت که به فضای 
گلخانه ها انتقال یابند، افزود: در سطح کشور در این 
راستا اقدامات بســیار خوب انجام شد و حدود 17 
هزار هکتار گلخانه در سطح کشور احداث شده است 
که نیمی از آن در دولت تدبیر و امید انجام شده است.

  به گفته وی، در این استان حدود 600 هکتار گلخانه 
ایجاد شــده که در افق 10 ساله قرار است به 5 هزار 

هکتار برسد.
  این مســوول در پایان خاطرنشــان کرد: اســتان 
هرمزگان با ظرفیت های بالقوه در بخش کشاورزی 

قابلیت بالایی برای کشت های گلخانه ای دارد.
  گفتنی است؛ مجتمع گلخانه ای و صنایع بسته بندی 
12 هکتاری بهار پردیس )امین( در شهرستان رودان 
واقع شده است که محصول فلفل دلمه رنگی با میزان 

1100 تن تولید می کند.

معاون وزیر جهاد کشاورزی :

هرمزگان، قابلیت بالایی برای کشت های گلخانه ای دارد

انعکاس
ایران آنلاین خبرداد : علیرضا معزی معاون ارتباطات نهاد ریاست جمهوری درباره 
شایعه استعفای روحانی نوشت: استعفا شــایعه ای تکراری و فاقد خلاقیت شده. از 
شایعه سازانی که چندین صفحه دیالوگ  تخیلی و مهیج می نوشتند و حتی میزانسن هم 
می چیدند واقعا بعید بود به این سطح تنزل کنند. برای پوشاندن دعوای دولیستی ها و 

مشاجره بی لیست ها، به شایعات خلاقانه تری نیاز است.
تابناک نوشــت : در پی انتشار توئیتی منتسب به سردار عزیز جعفری مبنی بر نقش 
سردار ســلیمانی در ماجرای حوادث 78 و 88 و حضور در قرارگاه ثارا...، سردار 
رمضان شــریف سخنگوی سپاه با رد این مطلب، گفت: سردار سرافراز سپهبد شهید 
حاج قاسم ســلیمانی در ماجرای فتنه های 78 و 88 مسئولیتی نداشت و ماموریت 
اصلی آن شهید گران قدر در حوزه برون مرزی و نیروی قدس سپاه و کمک به جبهه 
مقاومت و مقابله با توطئه های دشمن و تروریسم تکفیری علیه ملت های منطقه بوده 

است. سردار شریف تاکید کرد: محتوای توئیت منتشر شده صحت ندارد.
عصرایران نوشت : فعالیت کنسولگری ایران در نجف پس از دو ماه وقفه و همزمان با 

ایام ا... دهه فجر از سرگرفته شد.
نور نیوز نوشت : شمخانی دبیر شورای امنیت ملی تاکید کرد: گفتنی های بسیار مهمی 
درباره دلایل شکل گیری بحران های اخیر و همچنین مبانی تصمیمات راهبردی اتخاذ 
شده برای مواجهه با تهدیدات وجود دارد که در زمان مناسب به صورت مشروح به 

مردم نجیب و قدرشناس کشورمان اطلاع رسانی خواهد شد.
گفت و گوی مقامات ارشد امنیتی ایران و اوکراین

 وزیر امور خارجه کشــورمان با بیان این که شکایت کانادا درباره هواپیمای اوکراینی 
هیچ مبنایی ندارد، افزود: جمهوری اسلامی ایران براساس مقررات بین المللی، اقدامات 
لازم را انجام می دهد.به گزارش ایرنا، محمدجواد ظریف این مطلب را در حاشیه مراسم 
راهپیمایی 22 بهمن در پاسخ به ســوالی درباره شکایت کانادا از ایران در پی سقوط 
هواپیمای اوکراینی بیان کرد.در همین حال به گزارش ایسنا وزیرخارجه سوئد نیز تلفنی 
با ظریف درباره سقوط هواپیمای اوکراینی گفت وگو   و بر همکاری به جای سیاسی 
کردن موضوع تاکید کرد. همچنین علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان 
در گفت وگوی تلفنی با الکسی دانیلوف دبیر شورای امنیت ملی اوکراین ضمن تسلیت 
کشته شدن تعدادی از اتباع کشور اوکراین و ابراز همدردی با خانواده قربانیان سانحه 
سقوط هواپیمای این کشور در تهران، بر تداوم تلاش دو کشور برای جلوگیری از اعمال 
اراده طرف های دیگر و ایجاد سوء تفاهم در روند بررسی های فنی و کارشناسی تاکید 
کرد. دریابان شمخانی افزود:  این حادثه تلخ به دلیل اشتباه انسانی موردی پدید آمده و 
نباید اجازه دهیم که با دخالت عناصر مغرض به جنجال سیاسی مبدل شود. شمخانی با 
دعوت از همتای اوکراینی خود برای سفر به تهران و بررسی مشترک این رخداد از سوی 
نهادهای امنیت ملی دو کشور اظهار کرد: دست یابی به ارزیابی فنی مورد توافق می تواند 
به تعیین تکلیف این پرونده در فضایی کارشناسی و غیر سیاسی کمک شایانی کند. دبیر 
شــورای امنیت ملی اوکراین نیز در این گفت وگو با ابراز تسلیت متقابل و همدردی با 
رهبری، رئیس جمهور، ملت ایران و خانواده هایی که عزیزان شان را در این حادثه از 
دست داده اند افزود: از همکاری و میزبانی موثر ایران برای بررسی کارشناسی ابعاد این 

حادثه صمیمانه سپاس گزارم.

  گروه خبر // مدیرکل آموزش و پرورش اســتان هرمزگان گفت: 
با مســاعدت مقام عالی وزارت، مبلغ 194 میلیارد ریال از محل 
هدفمندی یارانه ها به حساب 220 مدرسه شبانه روزی هرمزگان 

واریز شد.
  به گزارش خبرنگار روزنامه دریا، موســی دادی زاده سرخائی ضمن 
قدردانــی از مقام عالی وزارت آموزش و پرورش گفت: با پیگیری ها و 
بازدید های میدانی معاون برنامه ریزی و توسعه مدیریت و نیز مدیرکل 
بودجه وزارت از مدارس شبانه روزی استان هرمزگان، مبلغ 194 میلیارد 

ریال به حساب مدارس استان واریز شد.

  وی افزود: این مبلغ از محل هدفمندی یارانه ها و در راســتای تحقق 
عدالت آموزشی برای دانش آموزان 220 مدرسه شبانه روزی در مناطق 

کمتر توسعه یافته استان هرمزگان اختصاص یافته است.
  این مسئول گفت: مطابق برنامه ریزی صورت گرفته و بر اساس جمعیت 
دانش آموزی و پراکندگی مدارس در شهرستان های مختلف استان، مبلغ 

50 الی 240 میلیون تومان به مدارس شبانه روزی واریز شد.
  دادی زاده اضافه کرد: مدارس شــبانه روزی می توانند در زمینه های 
مختلف رفاهی، غذایی، آموزشی و غیره از مبالغ واریزی برای دانش آموزان 
مدارس خود هزینه کنند.مدیرکل آموزش و پرورش استان هرمزگان ادامه 

داد: قریــب به 29 هــزار و 500 
متوســطه  مقاطع  در  آموز  دانش 
اول و دوم در مدارس شبانه روزی 
به تحصیل هستند. استان مشغول 
دادی زاده با اشاره به روند اجرائی 

شــدن  و تخصیص این بودجه به مدارس شبانه روزی ،گفت: مکاتبات 
متعددی با وزارت آموزش و پرورش انجام و بازدید های میدانی مختلفی 
تا دورترین روستاهائی شبانه روزی بشاگرد از طرف نمایندگان وزارت 

آموزش و پرورش در شش ماهه گذشته صورت گرفته است.

  گروه خبر // معــاون هماهنگي امور اقتصادي 
اســتانداري هرمزگان گفت: با اجراي طرح مهم 
سرمایه گذاري تولید کك اسفنجي و سوزني در 
شرکت پالایش نفت بندرعباس با پیگیري هاي 
دکتر همتي استاندار هرمزگان، تحولي عظیمي 
در تامین مواد اولیه مــورد نیاز صنایع فولاد و 

آلومینیوم رخ مي دهد.
 به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر ایرج حیدري در این 
رابطه گفت: با اجراي طرح سرمایه گذاري تولید کک 

اسفنجي و سوزي در شرکت پالایش نفت بندرعباس 
که از دســتاورد هــاي مهم همایــش فرصت هاي 
ســرمایه گذاري فرودین ماه سال جاري استان است، 
کشور در تولید این محصولات مهم خودکفا مي گردد.
 وي افــزود: تفاهمنامــه اجــراي طــرح بزرگ 
سرمایه گذاري به میزان یک میلیارد دلار براي تولید 
کک اسفنجي و سوزني بین وزارت نفت و صمت در 
شرکت پالایش نفت بندرعباس با حضور وزراي این 
دو وزارتخانه منعقد شد و با عملیاتي شدن این طرح 

مهم، کشــور دیگر نیازي به واردات این محصول از 
خارج نخواهد داشــت و این مهــم در جلوگیري از 

خروج ارز از کشور نقش بسزایي خواهد داشت.
 معاون هماهنگي اموراقتصادي استانداري هرمزگان 
در همین رابطه تصریح کرد: کک اسفنجي و سوزني از 
محصولات پرکاربرد در صنایع فولاد و آلومنیوم کشور 
است که آمریکا در ماه هاي اخیر فروش آن را به ایران 

تحریم کرده بود.
  وي اظهار داشــت: اجراي این طرح سرمایه گذاري 

در شرکت پالایش نفت بندرعباس باعث رونق تولید، 
افزایش اشتغال، خودکفایي و ارزش افزوده براي کشور 

مي گردد.
  معاون هماهني امور اقتصادي استانداري هرمزگان 
تصریح کرد: این طرح علاوه بر افزایش تولید و ایجاد 
فرصت هاي شــغلي باعث رونق واحد هاي جنبي و 
پایین دستي نیز مي گردد و تاثیر بسزایي در افزایش 
تولید ملي کــه از منویات مهم مقام معظم رهبري در 

سال رونق تولید است، خواهد داشت.

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد 

واریز 194 میلیارد به حساب مدارس شبانه روزی هرمزگان

معاون استاندار هرمزگان خبر داد 

تحولي عظیم در تامین مواد اولیه صنایع آلومینیوم و فولاد با تولید كك اسفنجي

      
  با حضــور وزیر بهداشــت، بهره برداری 
از اورژانس 11۵ شــهر دشتی پارسیان به 
نمایندگــی از ۸ پایگاه اورژانس اســتان 

هرمزگان آغاز شد. 
  به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، اورژانس 
115 شهر دشتی با زیربنای 500 مترمربع و با 

اعتبار 850 میلیون تومان ساخته شده است.
  همچنین طرح توســعه بیمارستان رستمانی 

پارسیان آغاز شد.
  وزیر بهداشــت گفت: این طــرحِ 5 هزار متر 
مربعی با اعتبار 30 میلیارد تومان و کمک خیران 
ساخته می شود. سعید نمکی افزود: بیمارستان 

رستمانی در بخش اطفال، درمانگاه تخصصی و 
حوزه تخت های ویژه توسعه می یابد و تجهیزات 
و نیروی انسانی آن نیز به زودی فراهم می شود.

  وی افزود: زیرســاخت های درمانی تا پایان 
 دولت بــرای مناطق کمتر توســعه یافته آماده 

می شود.

با حضور وزیر بهداشت صورت گرفت؛

بهره برداری از ۸ پایگاه 
اورژانس در هرمزگان
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خسارت هفت ميلياردی سيل در روستای چاه اسماعيل ميناب 
  طغیان رودخانه 7 میلیارد تومان به تاسیسات روستای چاه اسماعیل 
میناب خســارت وارد کرد. به گزارش صداوســیما مرکز خلیج فارس، 
فرمانــدار ویژه میناب گفت: به دنبال ایــن بارندگی و طغیان رودخانه ها 
موجب آبگرفتگی منازل و خسارت هایی به تاسیسات آب، برق، تلفن، راه 
و کشاورزی شد. محمد احمدی افزود: در همان ساعت اولیه با همکاری 
مدیریت بحران مســیر مواصلاتی میناب به بندرعباس که به علت طغیان 
رودخانه ها و ورود گل و لای به ســطح جاده مسدود شده بود بازگشایی 
شــد.وی گفت: اقلام غذایی و امدادی مورد نیــاز 350 خانوار تامین و 
تحویل روستائیان شد.براساس اعلام ایستگاه باران سنجی درروستای چاه 

اسماعیل در دو روز گذشته 177 میلیمتر باران باریده است.

از سوی سازمان دامپزشکی کشور؛
»تریاكی بودن مرغ ها« تکذیب شد 

  سازمان دامپزشکی کشور طی اطلاعیه ای، مباحث مطرح شده درباره 
»تریاکی بودن مرغ ها« را تکذیب کرد.  به گزارش جام جم آنلاین، سازمان 
دامپزشکی کشور طی اطلاعیه ای ضمن تکذیب برخی اخبار منتشر شده 
در فضــای مجازی مبنی بر طرح ادعای از اســاس جعلی »وجود مرغ 
با طعم تریاک« که موجب تشــویش اذهان خاطر هموطنان شــده است، 
خواستار پیگیری این دســت اخبار از سوی منابع معتبر و موثق شد.در 
این اطلاعیه آمده است: چندی اســت برخی کاربران در فضای مجازی 
از ســر بی اطلاعی، متوسل به پخش مطلبی قدیمی، سراسر کذب و بدون 
منبع موثق با عنوان »مرغ با طعم تریاک« شده اند و ضمن جرح و تعدیل 
جهت دار یک گزارش و مصاحبه که در گذشته در یکی از روزنامه ها منتشر 
شده بود، آن را در شبکه های اجتماعی به اشتراک گذاشته و مردم را دچار 
شــک و تردید نسبت به موضوعی کرده اند که از اساس صحّت ندارد؛ لذا 
سازمان دامپزشکی کشور ضمن تکذیب شدید بازنشر چنین اکاذیبی در 
فضای مجازی که موجب تشویش اذهان خاطر هموطنان عزیزمان می شود، 

خواستار پیگیری این دست اخبار از سوی منابع معتبر و موثق است.

در نخستین روز تعطیلات آخر هفته و ۲۲ بهمن ثبت شد؛
ورود بيش از ۳۳ هزار گردشگر به جزیره قشم

 رئیس کمیته آمار ستاد اجرایی خدمات سفر قشم گفت: در نخستین 
روز تعطیلات ویژه 22 بهمن، 33 هزار و 136 گردشــگر از سه مسیر 
زمینی، دریایی و هوایی وارد جزیره زیبای قشــم شــدند. محمدرضا 
عباســی با اعلام این خبر در جمع خبرنگاران تصریح کرد: 25 هزار 
و 906 تن از گردشــگران از طریق زمینی و با استفاده از وسایل نقلیه 
شخصی و عمومی با گذر از روی آب های نیلگون خلیج فارس وارد 
اسکله لافت در جزیره قشم شدند.وی ادامه داد: این تعداد مهمان با 7 
هزار و 938 دستگاه خودرو سه شنبه 22 بهمن ماه توسط 22 دستگاه 
لندینگ کرافت )شــناورهای حمل خودرو( وارد قشم شدند.به گفته 
رییس کمیته آمار ســتاد اجرایی خدمات ســفر قشم، 4 هزار و 632 
گردشگر هم از مسیر دریایی با شناورهای مدرن از اسکله شهید حقانی 
بندرعباس وارد اسکله شهید ذاکری شهر قشم شدند.وی همچنین مسیر 
پروازی را مبدا سوم ورود گردشگر به قشم اعلام کرد و افزود: در این 
مدت دو هزار و 598 گردشــگر هم از چند فرودگاه کشــورمان وارد 

فرودگاه بین المللی قشم شدند.

   همزمان با روز ۲۲ بهمــن عملیات اجرایی طرح 
توسعه بیمارستان رستمانی پارسیان با حضور وزیر 

بهداشت ودرمان آغازشد. 
  به گزارش ایرنا؛ بیمارستان تخصصی رستمانی پارسیان 
به عنوان تنها مرکز درمانی مجهز دولتی این شهرســتان 
درسال 81 توسط خانواده رستمانی احداث شد و اکنون 

برای ارائه خدمات درمانی بهداشتی بیشتر به بیماران نیاز 
به توسعه دارد.« وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
در آییــن کلنگ زنی این طرح درمانی گفت: این طرح با 
متــراژ 5 هزار مترمربع و اعتباری افزون بر 300 میلیارد 
 ریال از محل کمک خانواده خیران رســتمانی ســاخته 
می شــود. دکتر ســعید نمکی افزود: با اجرای این طرح 

بخش های اطفال، کودکان، درمانگاه تخصصی و تخت های 
ویژه بیمارستان رستمانی در 24 ماه توسعه و راه اندازی 
خواهندشــد.وی همچنین تامین وتجهیز امکانات بخش 
ارتوپدی، بخش های ویژه چشم پزشکی و تامین نیروی 
انسانی متخصص برای بیمارستان رستماتی پارسیان را در 

دستور کار قرار داد.

  وزیر بهداشــت ودرمان اظهارداشت: برای تامین تجهیز 
امکانات زیرســاختی بخش اورژانــس و فوریت های 
حوادث و پزشــکی این بیمارســتان اعتبــار ویژه ای 
اختصاص می یابد.بیمارستان تخصصی رستمانی پارسیان 
هم اکنون دارای مرکز درمانی با زیربنای 10 هزار مترمربع، 
96 تخت، 248 پرســنل، 14 متخصص و ضریب اشغال 

70 درصدی تخت، خدمات درمانی لازم را به مردم این 
منطقه ارائه می دهد.  افتتاح اورژانس 115 شهردشتی از 
دیگر طرح هایی است که در سفر وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی به شهرستان پارسیان به بهره برداری 

رسید.  

با حضور وزیر بهداشت و درمان؛

عملیات اجرایی طرح توسعه بیمارستان رستمانی پارسیان آغازشد

روابط عمومی 
م، سلامتی جسم، با مصرف گوشت ماهی و میگو شیلات هرمزگان  عدم چاقی، تناسب اندا

  مدیرعامل اتحادیه تاكسیرانی های شهری كشور از الزام نصب 
نرم افزار محاسبه پیمایش سوخت در سرویس مدارس خبر داد.

  به گزارش صدا و سیما؛مرتضی ضامنی اظهار داشت: بر اساس مصوبه 
هیئت وزیران، مقرر شــد تخصیص سهمیه سوخت رانندگان سرویس 
مدارس صرفاً بر مبنای پیمایش آن ها در قالب اعتبار نقدی به حســاب 
مالکان این خودرو ها انجام گیرد.وی افزود: این دسته از رانندگان جهت 
برخورداری از سمهیه تخصیصی سوخت، می بایست برای نصب نرم افزار 

محاسبه پیمایش سوخت هرچه سریعتر اقدام کنند.
   ضامنی ادامه داد: میزان پیمایش ماهانه هر راننده بر اســاس گزارش 
ارســالی از این نرم افزار در هرماه محاسبه می شود و مبنای اختصاص 
اعتبار مربوط به سهمیه سوخت است و رانندگان موظف هستند در تلفن 
همراه خود نصب کنند.این مســئول گفت: مرجع شناسایی و فعالیت در 
این حوزه، نرم افزار موبایلی اســت و نصب نکردن این نرم افزار و ارائه 
نشدن گزارش پیمایش صورت گرفته از این طریق سبب حذف سهمیه 

سوخت خواهد شد.
  مدیر عامل اتحادیه تاکســیرانی های شهری کشــور افزود: رانندگان 
ســرویس مدارس باید با شروع هر ســرویس، شروع سفر و پایان هر 
سرویس گزینه پایان سرویس را از طریق برنامه ثبت نمایند )این موضوع 
شامل سرویس های رفت و برگشت و سرویس دوم و سوم نیز می شود(.   
مجموع سرویس های انجام شده و مسافت هایی که توسط راننده در مدت 
زمان فعالیت طی می شود، تعیین کننده میزان سهمیه سوخت مورد نیاز 

راننده خواهد بود. 
  وی یاد آور شــد: نرم افزار صرفاً برای سنجش پیمایش این گروه از 
ناوگان جهت تعیین سهمیه سوخت است و کاربردی برای دانش آموزان 
ندارنــد، در خصوص نرم افزار مربوط به دانش آموزان، موضوع در کار 
گروه مشــترکی با آموزش و پرورش در حال بررسی است که پس از 

نهایی شدن اعلام خواهد شد.

برای برخورداری از سهمیه سوخت تخصیصی؛

نصب نرم افزار محاسبه پیمایش سوخت 
در سرویس مدرسه الزامی است

       

  كیت كریسمن، افسر ارشد فائو در پیش بینی حمله ملخ ها 
گفت: »امســال خطر حمله دوجانبه ملخ ها از ایران و شاخ 

آفریقا وجود دارد«. 
  ســازمان خواروبار و کشــاورزی ملل متحد با اشاره به زاد و 
ولــد زودهنگام ملخ ها در جنوب ایــران به خاطر هوای گرم تر 
و بارندگی های خوب نســبت به هجوم ملخ ها از ایران به مناطق 
مرزی هند و پاکستان هشــدار داد.به گزارش تسینم به نقل از ان 
دی تی وی، ســازمان خواروبار و کشــاورزی ملل متحد درباره 
هجــوم ملخ ها به هند از اوایل ماه می هشــدار داده ولی مقامات 
هند می گویند این کشــور برای مقابله با این چالش آماده است.
کیت کریسمن، افسر ارشد فائو در پیش بینی حمله ملخ ها گفت: 
 »امســال خطر حمله دوجانبــه ملخ ها از ایران و شــاخ آفریقا

 وجود دارد«.
  طبق گفته فائو، دنیا امسال با یکی از بدترین حمله های ملخ طی 
دهه های گذشته روبرو است که می تواند میلیون ها نفر را مخصوصاً 

در آفریقا در خطر قحطی قرار دهد.
فائو و ســازمان ملل 70 میلیون دلار جهت کمک به مبارزه با این 

هجوم نیاز دارند.
 کریسمن گفت: » امسال پس از مدت ها خطر بزرگ هجوم ملخ ها 
در جنوب آسیا وجود دارد. تعداد بسیار زیادی از این حشرات در 
ابتدای فصل بارندگی در هند و پاکستان از شاخ آفریقا به این منطقه 
مهاجرت می کنند«.علاوه بر خطر مهاجرت این ملخ ها، زاد و ولد 
زودهنگام آنها در جنوب ایران به خاطر هوای گرم تر و بارندگی 
های خوب باعت تکرار این هجوم از ایران به مناطق مرزی هند و 

پاکستان می شود. یعنی همان اتفاقی که سال گذشته افتاد.
طبق گفته فائو، بارندگی های سنگین و طوفان های موسمی باعث 

افزایش جمعیت این ملخ ها در شاخ آفریقا شده است.
 هجوم ملخ ها از شــاخ آفریقا به خاطر تجمع بزرگ آنها در کنیا، 
سومالی و اتیوپی است که احتمالاً در 6 ماه آینده تا ماه ژوئن 400 

برابر خواهند شد.

فائو هشدار داد

حمله ملخ ها از ایران به هند و پاكستان

بدینوسیله به اطلاع میرساند جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم شرکت تعاونی 
مسکن پیک مهر قشم راس ساعت 13 روز یکشنبه مورخ 1398/12/11 در محل قشم 
کانون شهید ذاکری قشم تشکیل می گردد. لذا از کلیه اعضاء دعوت می شود تا در ساعت 
مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. در ضمن اعضایی که به هر دلیل امکان حضور 
در جلسه تعاونی برایشان مقدور نمی باشد می توانند وکالت کتبی خود را به سایر اعضاء 
 جهت تصمیم گیری تقدیم نمایند. برای تعیین وکالت می بایست عضو همراه نماینده 
تام الاختیار خود تا مورخ 1398/12/10 به دفتر شرکت تعاونی پیک مهر قشم مراجعه 
نمایند در غیراینصورت وکالت نامه های عادی بدون تایید شــرکت تعاونی فاقد اعتبار 

است. 
دستور جلسه : 

 1-اتخاذ درخصوص تصویب اساسنامه با آخرین اصلاحات قانون بخش تعاون 
2- تغییر محل فعالیت شرکت تعاونی مسکن پیک مهر قشم  

3- تمدید مدت فعالیت شرکت 

رئیس هیات مدیره شرکت تعاونی 

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم

تاریخ انتشار : 1398/11/24

مزایده 
شرکت عمران قشم درنظر دارد نســبت به فروش یک دستگاه تویوتا 
لندکروز، یک واحد تجاري واقع در نخل زرین، یک واحد تجاري واقع در 
مجتمع تاپ ایلند قشم، 23 واحد تجاري واقع در بلوك C نخل زرین و یک 

قطعه زمین ) جنب اسکله بهمن ( از طریق مزایده اقدام نماید. 
متقاضیان می توانند از تاریخ انتشــار به مــدت 10 روز جهت بازدید و 
دریافت اســناد مزایده به دفتر شرکت عمران واقع در میدان طالقاني - 

خیابان سرخس -  ساختمان داماس - واحد ٥09 مراجعه نمایند.
  هزینه انتشار آگهی و هزینه کارشناســی خودرو بر عهده برنده مزایده 

می باشد. 
پنج درصد مبلغ پیشنهادی به صورت واریز وجه نقد به حساب ذکر شده 

در اسناد مزایده.
تلفن تماس 3338٧081-0٧٦

  آنطور كــه مدیرعامل منطقه آزاد كیش 
این  واگذاری  بــه  مربوط  اخبار  می گوید 
جزیره به چینی ها از اساس كذب است و 
كه  می دهد  نشان  انجام شده  ردیابی های 
احتمالا منشا انتشار آن به سلطنت طلبان 

وصل باشد. 
  به گزارش ایســنا، در ماه های گذشته بارها 
اخباری مبنی بــر واگذاری جزیره کیش برای 
مدت 25 سال به چین منتشر شده که هر بار نیز 

از سوی مسئولان ایرانی رد شده است.
  در حالی اخیــرا نیز موضوع واگذاری کیش 
به چین مطرح شد که در این رابطه توضیحات 
کیش-مجددا  آزاد  منطقه  مظفری-مدیرعامل 
رد کننده این شایعه است و وی تاکید دارد که 
اصلا در این باره بحثی وجود نداشته است.وی 
با اشاره به منشــا این شایعات گفت: پیگیری  
و ردیابی انجام شــده توسط پلیس فتا نشان 
می دهد که یکی از سیستم های فضای مجازی 
که در خارج از کشــور مســتقر  و احتمالا به 
ســلطنت طلبان وصل است عامل انتشار این 
اخبار است؛ به طور ی که هر چند وقت یکبار 

این شایعات را در موتورهای جستجو قرار داده 
و در شبکه های اجتماعی پخش می کنند.

مدیر عامل منطقــه آزاد کیش افزود: عاملان 
انتشار چنین شایعاتی هر وقت که فضا و زمان 

را مناسب می دانند موضوع را برای ایجاد التهام 
و اضطراب مطرح و ایــن واگذاری را قطعی 
می دانند در حالی که از اساس کذب بوده و هیچ 

مبنایی ندارد.

ردپای سلطنت طلبان 
در شایعه واگذاری جزیره کیش 

به چین

  گروه خبر // معاون دریایی اداره كل بنادر 
و دریانوردی هرمزگان از موفقیت این اداره 
كل در ممیزی مستقل سازمان بین المللی 
فرآیندهای  براساس   )IMO( دریانوردی 
بین المللی  كنوانســیون  بــا  مرتبــط 
استاندارد های آموزش، صدور گواهی نامه 

و نگهبانی دریانوردان خبرداد.
  به گــزارش  خبرنــگار دریا، »اســماعیل 
مکی زاده«  با بیان اینکه ممیزی مستقل سازمان 
بین المللی دریانوردی )IMO( براساس الزامات 
مرتبط با کنوانسیون بین المللی استانداردهای 
آمــوزش، صــدور گواهی نامــه و نگهبانی 
دریانوردان)STCW( هرپنج سال یکبار برگزار 
می شود اظهارداشت: یکی از اهداف کنوانسیون 
STCW  آموزش موثر و یکسان دریانوردان 
شــاغل در بخش های مختلف تجاری ناوگان 
بین المللی و همچنین پیشگیری از بروز حوادث 

و سوانح دریایی ناشی از خطای انسانی است.

  مکی زاده به اجرای موفقیت آمیز فرایند ممیزی 
مستقل)  STCW( با حداقل عدم انطباق اشاره 
کرد و گفت: اداره کل امور دریانوردان به عنوان 
حاکمیت سازمان و اداره استانداردهای آموزش 
وگواهینامه هــای اداره کل بنادر و دریانوردی 
بعنوان نمایندگی سازمان در بندرعباس طی دو 
روز مورد ممیزی قرارگرفتندکه انجام این مهم 
بسیار موفقیت آمیز و با حداقل عدم انطباق به 

پایان رسید.
  معاون دریایــی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان انجام این ممیزی را در راستای ابقای 
پرچم جمهوری اسلامی ایران در لیست سفید 
سازمان جهانی دریانوردی و با هدف بررسی 
اعتبار اسناد صادره عنوان کرد و اظهار داشت: 
انجام این مهم توسط ممیز رسمی IMO  مورد 
پایش و ارزیابی قــرار گرفت و نتایج حاصله 
به ســازمان جهانی دریانوردی ارسال شد.وی 
افزود: علاوه بر اداره اســتاندار دهای آموزشی 

و گواهینامه های دریانوردی استان هرمزگان 
به عنوان  دســتگاه نظــارت منتخب  یکی از 
مراکزآموزشی این استان نیز انتخاب و در فرآیند 

ممیزی  قرار گرفت.
  مکــی زاده در ادامــه تصریح کرد: اســتان 
برخورداری از2200کلیومتر مرز  با  هرمزگان 
دریایی  )با احتساب جزایر ( و حدود 33 هزار 
دریانورد به عنوان مهمترین استان دریایی کشور 
نقش بســیار مهمی را در صنعت حمل و نقل 
دریایی ایفا می کند. وی افزود: اداره کل بنادر و 
دریانوردی استان هرمزگان طی سال های اخیر 
با مشــارکت مراکز آموزش دریانوردی بخش 
خصوصی ضمن توســعه امکانات آموزشــی 
مناسب نظیر سیمیلاتور )شــبیه ساز(، رادار و 
آپا همچنین بهره گیری از ســامانه نقشه های 
الکترونیکی )ECDIC( و مدرســین مبرز در 
جهــت افزایش دانش و مهــارت دریانوردان 

گام های موثر و مطلوبی  برداشته است.

IMO موفقیت بنادر و دریانوردی هرمزگان در ممیزی مستقل

 مدیركل كتابخانه های عمومی استان هرمزگان از برگزیده شدن روستای 
ایسین از توابع شهرستان بندرعباس به عنوان روستای دوستدار كتاب در 
ششمین جشنواره روستاهای دوستدار كتاب با محوریت كتابخانه عمومی 

فرهیختگان خبر داد. 
حجت الاسلام و المسلمین محمد ذاکری در گفت و گو با ایسنا، ضمن تبریک به 
جامعه کتابخوانان و کتابداران استان هرمزگان به ویژه کتابدار و مردم فرهنگ دوست 
و کتابخوان روستای ایسین، بیان کرد: ششمین جشنواره روستاهای دوستدار کتاب 
با هدف ترویج فرهنگ کتابخوانی، حمایت از اقدام های انجام شده در روستاها و 
پشــتیبانی از پیشنهادهای ابتکاری در حوزه کتاب و کتاب خوانی در روستاها و 
معرفی فعالیت های فرهنگی و ترویجی مرتبط با کتاب خوانی برگزار شد تا مردم 
و نهادهای روستایی به اهمیت کتاب و فرهنگی تر شدن فضای روستاها و نیز پر 
کردن اوقات فراغت کودکان و نوجوانان روستایی با کتاب توجه بیشتری از خود 

نشان دهند. 
  وی ضمن تقدیر از زهرا پورحســن، مســئول فعال و خلاق کتابخانه عمومی 
فرهیختگان ایسین، بیان کرد: ارتباط و تعامل سازنده کتابخانه عمومی فرهیختگان 
با مردم روستا، دهیاری ها و مراکز فرهنگی و همچنین اجرای برنامه های فرهنگی 
خلاقانه ای همچون طرح »شــنبه ها و یکشنبه های با کتاب«، »پنج شنبه های 
خلاق«، کارگاههای آموزشی مهارتهای زندگی، جلسات مشاوره، نشست های 
کتاب خوان با حضور اقشــار مختلف، نشستهاتی جمع خوانی کتاب، مسابقات 
کتابخوانی، نشســتهای آموزشی خلاقیت، تور کتابخانه گردی، طبیعت گردی با 
کتاب، نشستهای قصه خوانی، گلســتان خوانی، شاهنامه خوانی و ... از عوامل 
اصلی برگزیده شدن این روستا در ششمین جشنواره روستاهای دوستدار کتاب 
اســت.مدیرکل کتابخانه های عمومی هرمزگان حضور قشــر زنان خانه دار و 
کودکان را در این کتابخانه از عوامل مهم و اساسی پیشرفت این پایگاه فرهنگی 
دانســت و عنوان کرد: کتابخانه ی عمومی فرهیختگان، فرصت مناسبی را برای 
زنان فراهم می کند تا به شــکلی فعال در امور فرهنگی و اجتماعی جامعه خود 
دخالت داشته باشند و در فرایندهای فرهنگی جامعه، نقش مؤثری داشته باشند و 

کودکان خود را به کتابخوانی و مطالعه عادت دهند.
 حجت الاسلام و المسلمین ذاکری ادامه داد: کتابخانه عمومی فرهیختگان ایسین 
به عنوان اصلی ترین پایگاه فرهنگی روستا از طریق ارائه خدمات ویژه کتابخوانی، 
مطالعه را در روستای خود تشویق و ترغیب می کند و در واقع افراد بیگانه با کتاب 
را به افرادی مشتاق و کتابخوان تبدیل میکند و برنامه هایی را بر اساس نیازهای 
محلی، آیین های بومی و ارزش های دینی و ملی مردم روســتا اجرا می کند تا 
مخاطبین با علاقه بیشتری در این فعالیتها شرکت کنند و در کتابخانه حضور یابند.
  به گزارش ایســنا، با اعلام فراخوان ارسال آثار روستاهای متقاضی شرکت در 
این جشنواره، 1419 روستا و منطقه عشایری از سراسر کشور آثار و مستندات 
خود را به دبیرخانه مرکزی ستاد هماهنگی شهرها و روستاهای دوستدار کتاب 
معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ارسال کردند و در پایان 
10 روستا و منطقه عشــایری به عنوان روستاهای برگزیده، 10 روستا و منطقه 
عشــایری به عنوان روستاهای تقدیری و یک روستا به عنوان برگزیده در بخش 
استمرار معرفی شد که روســتای ایسین به عنوان یکی از 10 روستای برگزیده 

مورد تقدیر قرار گرفت.

  رئیس ســازمان امور اراضی اعلام كرد كه هیاتی متشکل از چندین نهاد 
مربوطه در حال تدقیق مزارع میگو با نقشــه مصوب یونسکو هستند كه 
نتیجه آن در روزهای آینده اعلام می شــود و توافق شده كه اگر بخشی از 

این زمین ها در محدوده ژئوپارک قشم قرار گرفته باشد، جابه جا شوند. 
  علیرضا اورنگی در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه منطقه قشــم به دو بخش 
با مســاحت بالغ بر 300 کیلومتر مربع به عنوان منطقه آزاد قشــم و مســاحت 
1200کیلومتر مربع به عنوان منطقه ویژه اقتصادی قشــم تقسیم شده است، گفت: 
قانون گذار در قانون برنامه ششم توسعه اختیارات دستگاه های اجرایی را در این 
مناطق به ســازمان های مسئول منطقه داده است که اجرای کلیه قوانین و مقررات 
در حوزه وزارت کشاورزی توسط سازمان مســئول انجام شود.وی ادامه داد: تا 
قبل از قانون برنامه ششم توسعه، جهاد کشاورزی استان هرمزگان واگذاری هایی 
را در منطقه قشــم برای طرح توســعه مزارع پرورش میگو فقط به خود ساکنین 
محل در منطقه قشم داد و به هیچ یک از سرمایه گذاران یا حتی اهالی بندرعباس 
نیز واگذاری صورت نگرفت. همچنین به موازات آن، سازمان مسئول منطقه آزاد 
قشــم هم برخی از اراضی این منطقه را به تعدادی سرمایه گذار دیگر برای مزارع 
پرورش  میگو واگذار کرد.رئیس ســازمان امور اراضی کشور تصریح کرد: اخیرا 
مطرح شــده است بخشی از این اراضی واگذار شــده توسط جهاد کشاورزی در 
محدوده ژئوپارک قشــم بوده و این منطقه در فهرست ژئوپارک های یونسکو قرار 
گرفته و احداث مزارع میگو باعث تخریب این بخش ها شــده است. با طرح این 
موضوع  چند روز پیش هیاتی متشکل از چندین نفر از وزارت جهاد کشاورزی، 
سازمان های مسئول منطقه و وزارت میراث فرهنگی و گردشگری در منطقه حاضر 
شدند و در حال تدقیق واگذاریهای مزارع میگو با نقشه مصوب یونسکو هستند. 
همچنین توافق شده است که اگر بخشی از این زمین ها در محدوده ژئوپارک قشم 

قرار گرفته باشد، جابه جا شوند.
  اورنگی با بیان اینکه گفته می شــود واگذاری ها بدون ملاحظه زیست محیطی و 
منطقه ژئوپارک انجام شده است، اظهار کرد: هر اقدامی که وزارت جهاد کشاورزی 

اســتان در این راستا انجام داده است با استعلام از محیط زیست و میراث فرهنگی 
استان صورت داده و با اخذ نظر مثبت آنها اتفاق افتاده است. اینکه در حال حاضر 
سازمان محیط زیست مجوزها استان را برای مزارع پرورش میگو قبول ندارد به 

محیط زیست و میراث فرهنگی استان هرمزگان مرتبط است.
  وی در پاســخ به این ســوال که وزارت جهاد کشــاورزی از چه سالی آغاز به 
واگذاری زمین های منطقه قشم کرده است، گفت: بخشی از این زمین ها در سال های  
1395، 1396 و بخشی دیگر هم در سال های 1397 و 1398  واگذار شده است.

به گفته وی در حال حاضر هرگونه عملیات ســاخت و ســاز با وجود مجوز در 
آن منطقه متوقف شــده است تا هیات کارشناسی نظرشان را اعلام کنند. این نظر 
در چند روز آینده مشــخص خواهد شد.رئیس سازمان امور اراضی کشور با بیان 
اینکه در صورت جابه جایی این اراضی به مناطق دیگر هزینه آن برعهده وزارت 
جهاد کشاورزی نیست، گفت:در قراردادها پیش بینی کردیم که به هردلیلی اگر در 
حین عملیات ســابقه ای از میراث تاریخی پیدا شد یا طرح عمرانی عمومی دولت 
وجود داشــت،  بدون هیچ اعتراضی باید عرصه به میزانی که واگذار شده به دولت 

بازگردانده شود.

»روستای ایسین«
 برگزیده جشنواره روستاها 

و عشایر دوستدار كتاب ایران شد

پزشکی  دانشــگاه علوم  روابط عمومی  مدیر 
استان هرمزگان در خصوص شایعه پخش شده 
در فضای مجازی مبنی بــر عدم خرید ماهی 
قرمز هفت سین وارداتی از كشور چین، افزود: 
طبق اســتعلامات صورت گرفته این موضوع 
صحت نداشته و تمامی ماهی های قرمز نوروزی 

پرورشی در داخل كشور است. 
دکتر فاطمــه نوروزیان در گفت وگو با ایســنا، در 
خصوص آخرین وضعیــت اقدامات صورت گرفته 
علیه بیماری کرونا در مبــادی ورودی و خروجی 
استان هرمزگان، افزود: در این مدت تعداد 45 پرواز  
با 4 هزار و 252 مســافر نیز مورد غربالگری قرار 
گرفته است و هیچ مورد مشکوکی نیز شناسایی نشده 
اســت.وی با بیان اینکه همچنین  300 شناور با 4 

هزار و 323 خدمه نیز در این مدت مورد غربالگری 
قرار گرفتند، خاطرنشان کرد: همچنین در این مدت 
8 کشــتی ورودی با 151 نفر خدمه تبعه چینی نیز 
مورد غربالگری قرار گرفتند که هیچ مورد مشکوکی 

گزارش نشده است.
مدیر روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشکی استان 
هرمزگان با بیــان اینکه تیم هــای مراقبت مرزی 
براساس اعلام زمان ورود شناورهای واجد شرایط 
غربالگری فعال هستند، اضافه کرد: در این مورد با 
ادارات و به ویژه اداره کل آموزش وپرورش اســتان 
هرمزگان جلسه جداگانه برگزار کرده ایم و آموزش 
همگانی معلمین و دانش آموزان در حال انجام است.
نوروزیان با اشــاره به اینکه اداره کل تعاون، کار و 
امور اجتماعی برای تمامی شــرکت ها و کمپ های 

کارگری جلسه آموزشــی و توجیهی برگزار کرده 
است، خاطرنشان کرد: فعلًا طبق برنامه و مصوبات 
جلسه استانداری هرمزگان تمامی اقدامات در حال 
انجام است.وی در پاسخ به سؤال ایسنا در خصوص 
شایعه پخش شده در فضای مجازی مبنی بر هشدار 
ماهی قرمز هفت سین وارداتی از کشور چین، افزود: 
طبق استعلامات صورت گرفته این موضوع صحت 
نداشته و تمامی ماهی های قرمز نوروزی پرورشی در 

داخل کشور است.
این مقام مسئول در پایان گفت: طبق هماهنگی های 
صورت گرفته فروش انــواع آبزیان همچون ماهی 
قرمز و لاک پشــت در ایام نوروز با مجوز اداره کل 

دامپزشکی خواهد بود.

جابه جایی اراضی پرورش میگو در صورت ورود به محدوده ژئوپارک قشم

مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان عنوان کرد  
ماهی قرمز هفت سین پرورشی است نه وارداتی

مفقودی نوبت اول
سند مالکیت خودرو تویوتا سواری یاریس 1300 سدان پلاک 
11_1114۹  قشم شخصی  مالکیت اسماعیل سعیدی طبلی 
شماره شاسی JTDBW933261014308  شماره موتور 

4058676   مدل 2006  رنگ سفید 
مفقود و از درجه اعتبارساقط می باشد



ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور

بنیانگذار روزنامه دریا
زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

رسول الله )ص( : خوشا بحال آنکس که زيادی مال خود را ببخشد و از سخن گفتن زياد خودداری کند. 
)روضه بحار، ج 1، ص 175 (

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 
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افزايش مشکلات همسران و فرزندان

اژدهای تنش های خانوادگی در سایه بی تدبیری متولیان
امام جمعه بندرعباس در چند ماه اخیر در خطبه های نماز جمعه به آسیب های اجتماعی و مشروبات الکلی پرداخته است، 

اما مسئولان و متولیان مربوطه در این حوزه سکوت اختیار كرده اند واقدامات لازم را انجام نمی دهند
 قسمت اول

  تحکیم خانواده در گرو مهارت هایی در زندگی است 
كه امروزه به این مهارت ها كمتر توجه شده است و عدم 
آشــنایی با آنها و از طرفی دیگر مشکلات اقتصادی، 
فرهنگی، اجتماعی و.... نیز مزید بر علت شــده است. 
از طرفی دیگر به موضوع آموزش مهارت های زندگی 
بخصوص در استان هرمزگان كمتر توجه شده است و 
نیاز است كه جلسات عمومی و برای جمعیت محدود 
و نامحــدود در این بخش برگزار شــود تا با آموختن 
مهارت های زندگی در زمینه هــای مختلف از جمله 
قبل، حین و بعداز ازدواج، مهارت های كلامی والدین 
با یکدیگر و بــا فرزندان وبا دیگران، همســرداری، 
فرزندپروری، همسایه داری و... گامی در جهت كاهش 
برداشــته شــود. تنش های اجتماعی و خانوادگی 

بســیاری از نوجوانان و جوانان گلایه مندند كه آنها 
درک نمی شــوند وخانواده ها و جامعه به خواسته ها و 
نیازهای شان توجه ندارند و خودشان هم بدلیل نداشتن 
تجربه و آگاهــی، گاهی اوقات تصمیماتی می گیرند و 
اقداماتی انجام می دهند كه جز پشیمانی سودی ندارد. 
گاهی برخی برای فرار از جوحاكم بر خانواده و تنش های 
موجود، اقدام بــه ازدواج هایی می كنند كه در مدتی 
كوتاه، زندگی مشترک شان به اختلافات و جدایی و... 
ختم می شــود. درحالیکه بنظر می رسد دستگاه ها و 
نهادهای مختلف در جهت كاهش تنش ها و اختلافات 
در خانواده ها با اتخاذ تدابیر و برنامه ریزی های مدونی 
وظیفه دارند؛ اما بنظر می رسد در این بخش موفق عمل 
نکرده اند كه نتیجه آن در جامعه مشــهود است. در 
همین راستا قصد داریم در سلسله گزارش هایی نظرات 
شهروندان را در این خصوص جویا شویم و پس از آن به 
سراغ كارشناسان و متولیان مربوطه رفته و نظرات آنها 

را جویا شویم.
  دغدغه شهروندان

  برخی از شــهروندان گلایه مندند که به موضوع آموزش 
مهارت های زندگی در اســتان چندان توجهی نمی شود و 
به همین دلیل مشکلات خانواده ها در حوزه های مختلف 
روزبه روز در حال افزایش است و آمار بزه، طلاق، خیانت، 
جنایت، خودکشی، مردم آزاری، همسرآزاری، فرزندآزاری، 
اعتیاد، مصرف مشــروبات و... درحال افزایش است و نیاز 
اســت که در این حوزه بصورت تخصصی پرداخته شود و 
از طرفی دیگر متولی این بخش مشــخص نیست که کدام 
دستگاه اجرایی است و مردم بایستی دغدغه های شان را به 
کدام نهاد منعکس کنند و از آنها راهنمایی و مشاوره بطلبند. 
امام جمعه بندرعباس در چند ماه اخیر در خطبه های نماز 

جمعه به آسیب های اجتماعی و مشروبات الکلی پرداخته 
است، اما بنظر می رسد مسئولان و متولیان مربوطه در این 
حوزه ســکوت اختیار کرده اند و اقدامــات لازم را انجام 
نمی دهنــد. درصورتیکه مصرف موادمخدر و مشــروبات 
باعث شده است که خانواده هایی با مشکلات زیادی مواجه 
شوند و گاهی فرد معتاد بدلیل مصرف مواد مخدر صنعتی 
که در حالت عادی قرار ندارد، حتی همسرش را نیز با چاقو 
زخمی کرده اســت و به فرزندش آسیب رسانده است و یا 
اقدام به فروش لوازم منزلش کرده تا هزینه موادش را تامین 
کند و نباید چنین مواردی مورد بی توجهی قرار گیرد. اینها 
باعث ایجاد تنش و اختــلاف و... در خانواده های زیادی 
شده اســت و روزبه روز هم در حال افزایش است و گویا 

عزمی هم برای رفع این مشکلات وجود ندارد. 
  كدام دستگاه متولی است؟ 

  یکی از شــهروندان بندرعباسي می گوید: بنظر می رسد 
موضوع اختلافات خانوادگی که در جامعه در حال افزایش 
است، اما مسئولان هیچ تصمیمی برای کاهش آن با اتخاذ 
راهکارهایی ندارند. برخی تصور می کنند که این اختلافات 
فقط به موضوع اقتصــادی برمی گردد که در واقع اینگونه 
نیست و خانواده هایی هم که مشکلات اقتصادی ندارند، اما 
با اختلافات شدیدی مواجه می شوند و گاهی به شکایت و 
دادگاه و حتی طلاق هم ختم می شود. تنش های خانوادگی 
دلایل مختلفی می تواند داشته باشد که مشخص نیست کدام 
نهاد در این کشور وچه میزان وظیفه دارد وچه اقدامی کنند؟ 
چرا تنش ها و اختلافات کاهش نمی یابد و متاسفانه در بین 

قشرهای مختلف در حال افزایش است. 
  وظيفه مدرسه بر دوش والدین

  شــهبازی، کارمند یکــی از ادارات دولتی بندرعباس هم 
می گوید: من عقیده دارم بچه 5 ســاعت در مدرسه است 
که حدود یک ساعت و نیم زنگ تفریح هست که کنترل و 
هدایت فکری و تربیت آنان بر عهده معلم پرورشی و ناظم 
و معلم بهداشت هست و بقیه آن با معلم مربوطه است.بچه ها 
باید در منزل از محبــت والدین و آرامش خانه و خانواده 
بهره مند باشــند تا از زندگی لذت ببرند.اما مدارس طوری 
عمل می کنند که ســنگینی یادگیری و آموزش را به دوش 
والدین هم می اندازند. در حالیکه 5 ســاعت در روز زمان 
کمی برای آموزش نیســت؛ باید تحقیق شود علل ناموفق 
بودن مدارس در آموزش چیست؟ مطلب دیگر اینکه خانه و 
خانواده باید قوانین کوچکی داشته باشد برای تربیت بچه ها 
از جمله زمان بیدار شدن، غذا خوردن و آداب آن، ندویدن 
در خانه، آهسته راه رفتن، یعنی قوانین بیشتر از 5 تا نباشد 
که فرزند ما زده نشود. در خانواده مهمترین موضوع محبت 
کردن به فرزندان است.پدر و مادری که شاغلند، همین که در 

روز یک ساعت با بچه هایشان بازی یا تفریح کنند، تعادل 
برقرار می شــود. تکالیف بچه ها باید برای خانه کم باشد 
تا بچه ها انجام بدهند. از مشــکلات آموزشی تعداد زیاد 
دانش آموزان در یک کلاس و وســایل آموزشی است که 
باعث می شود بخشی از امورات مدرسه به خانه منتقل شود 

و گاهی خانواده را با مشکل مواجه نماید.
  شرایط اقتصادی

  ســرمدی، شهروند دیگری است که معتقد است متاسفانه 
شــرایط سخت اقتصادی جامعه باعث شده است که پدر و 
مادر در  بیشتر خانواده ها شاغل هستند که برخی کارمند 
و برخی شــغل آزاد و برخی دســتفروش و... بوده که این 
وضعیت باعث می شود آنها کمتر در خانه باشند؛ در حالی که 
در گذشته پدر در بیرون از خانه اشتغال داشت و مادر تمام 
شــبانه روز به فرزندان رسیدگی داشت و امورات منزل را 
انجام می داد و فرزندان بهتری تربیت می شدند و رسیدگی 
به آن ها بهتر انجام می شد. اما امروزه حتی زن وشوهر کمتر 
فرصت دیدن و صحبت کردن بــا هم را دارند و هر دو در 
طول روز و تا ساعاتی از شب مشغول کار هستند و فرزندان 
هم رها شده و خودشان را با بازی های کامپیوتری، ماهواره، 
فضای مجازی، دوستان ناباب، گاهی مواد و مشروب و... 
ســرگرم می کنند و این وضعیت باعث می شود که آنها به 
ســمت بزه و خلاف هم بروند و به همین دلیل می بینیم که 

روزبه روز وضعیت جامعه بدتر می شود. فرزندی که کمتر 
محبت پدر و مادر را می چشد و والدینی که تصور می کنند 
محبت کردن به فرزند فقط پول دادن به اوســت، آیا چنین 
خانواده ای دچار انحراف نمی شود؟ چه کسی بایستی حق 
و حقوق همسران به همدیگر وبه فرزندان را به آنها بیاموزد؟  
یک موضوع دیگر اینکه والدین که فرصت ندارند در کنار 
فرزندشان باشند، این کمبود را سعی می کنند با مهدکودک، 
پرســتار بچه و... جبران کنند و برای درس فرزندشان هم 
معلم خصوصی می گیرند که بطور حتم فرزندشــان از این 
افراد ومحیــط ها اثرپذیری دارنــد و از آن طرف از کجا 
مشخص است که همه اثرپذیری ها مثبت باشد و چه نوع 
برخوردی با فرزندمان می شود. گاهی شنیده می شود که در 
مهدکودکی، کودکان را با خوراندن قرص یا موادی خواب 
می کنند ویا در جایی دیگر آموزش رقص می دهند و.... . 
فرزند داشتن مساوی است با مسئولیت داشتن در قبال این 
فرزند وبایستی فرزندانی آینده ساز را تربیت کنیم و زمانی 
که کودکی و نوجوانی فرزندمان ســوخته شود، نمی تواند 
جوانی آینده ســاز شود و بایستی دولت نیز شرایط لازم را 
برای تربیت فرزندان توسط خانواده ها فراهم نماید ویاریگر 

خانواده ها شود. 
  توانایی تحمل تفاوت ها

  چشــم براه، شهروند دیگری است که معتقد است توانایی 

تحمــل تفاوت ها، راهــکاری بــرای دوری از تنش در 
خانواده هاســت و دلایل تنش به وجود تفاوت) فرهنگی، 
تحصیلات و غیره( والدین، مدل شخصیتی و  بیماری هایی 
مانند پارانویا برمی گردد. افراد پارانوئید معمولاً فکر می کنند 
که دیگران برای آزار و اذیت آن ها می کوشند یا فکر می کنند 

که دیگران به دنبال توطئه علیه آن ها هستند
  جنگ با مشکلات

  شــهروندی دیگر می گوید: مشکلات مردم در حوزه های 
مختلــف و بی تدبیری دولت باعث شــده اســت که مردم 
خودشان مجبور شوند برای رفع مشکلات شان با مشکلات 
بجنگند و دولت و متولیان هم آنها را تنها گذاشته اند وهمین 
موضوع باعث تنــش در خانواده ها و جنگ اعصاب برای 
اعضای خانواده و بخصوص پدرها می شود. البته مادرانی هم 
که  شاغل هستند و خسته و کوفته به خانه می آیند و برخی 
که به دلیل مشکلات اقتصادی و عدم توانایی مرد خانواده در 
تامین مخارج زندگی و یا برعهده داشتن سرپرستی خانواده 
به دلیل فوت یا جدایی همسر و... به شغلی مانند دستفروشی 
و... مشغول است و تقریبا از صبح تا شب بیرون کار می کنند 

هم نمی توانند به فرزندشان رسیدگی لازم را داشته باشند. 
  اقتصاد و معيشت

  دبیری، کارمند و فوق لیسانس است و مشکلات اقتصادي 
و معیشتي که خانواده ها درگیر آن هستند را عامل تنش های 

موجود در خانواده ها می داند. 
  درد زن سرپرست خانوار

 خانمی که از همســرش جدا شــده و دو فرزندش نیز با 
پدرشــان زندگی می کنند و خودش به تنهایی در یکی از 
روستاهای بندرعباس زندگی می کند و تحت پوشش کمیته 
امداد است که درآمدی ندارد و خانه اش فرسوده و سقفش 
ســوراخ اســت و در باران مثل آبکش است که کمیته هم 
گفته به زنان سرپرست خانواری که تنها هستند، نمی تواند 
خدمات دهد و خانه بسازد یا خانه شان را تعمیر کند و در 
کنار درد جدایی از همسر و فراق فرزندان، حال رنج نداشتن 
خانه ایمن را دارد کــه در بارندگی، امکان زندگی در این 
خانه را ندارد و این مشکلات باعث ایجاد تنش های زیادی 
در زندگیش شــده است و نمی داند دردش را به چه کسی 

بگوید تا درمان شود. 
  قدردانی از معلمان و والدین

  مرزبان شــهروند دیگری است و می گوید درست است که 
فرهنگ مردم بالا رفته اســت، ولی ای کاش شیوه هایی در 
مدارس حاکم بود تا دانش آموزان ضمن قدردانی از زحمات 
معلمان و والدین، بجای اینکه وقت خود را به سرگرمی های 
کاذب در بازی های رایانه ای کــه بعضا در حد و اندازه آنها 
نیســت بگذرانند؛ به درس و مشــق خود بپردازند. البته که 

بی تفاوتی برخی مربیان نیز خود مزید بر علت شده است؛ چون 
در مقابل کم کاری دانش آموزان اقدام لازم را انجام نمی دهند. 

  عدم تفاهم
  شــهرزاد هم در خصوص تنش های خانواده ها می گوید: 
یکــی از مواردی که باعث بروز اختــلاف در زندگی افراد 
می شــود، عدم  تفاهــم طرفین اســت. در اختلاف های 
خانوادگی همیشــه  دو طرفین مقصر هستند. مثلا موردی 
را دیــدم این بود که مرد به خاطر شــرایط کارش، مجبور 
است همیشــه شیفت باشه و بیشتر در حال ماموریت است 
و وقتــی هم بیاد خانه،  زن به جای اینکه همســر را درک 
کنــد،  انتظار دارد که مرد بچه هــم نگه دارد وخیلی وقتها 
شنیدم که به جای اینکه محیط خانه را برای حضور همسر 
امن کند، با سرو صدا باعث دعوا و اختلاف بیشتر می شود. 
بر اســاس همین اتفاق  ها هم پسر و دختر جوانشان که در 
خانه هستند، اعصابشان خرد شده و کلا خودشان را در اتاق 
حبس می کنند و با پدر و مادر ارتباط نمی گیرند و به اینترنت 
و دنیای مجازی پناه آوردند که همین هم ممکن اســت در 
زندگی آینده آنها نیز اثرات منفی داشــته باشد. وقتی با این 
خانم در مورد اینکه چرا اینجوری برخورد میکنی، دوستانه 
صحبت می کنم؛ میگه آخه شوهرم کارش همش ماموریت به 
شهرهاســت و در حین ماموریت تفریح هم می کند.پرسیدم 
مگر شما سالی 2 بار مسافرت خانوادگی نمی روید؟ میگه 
بله. باز می پرسم پس به خانواده بی توجه نیست و شرایط 
شغلش اینجوری است. میگه مسئولیت بچه ها همش با من 
است و خسته میشم. گفتم اگر همسرت کار نکنه که زندگی 
ایده آل و خونه خوب نداشتی.  میگه که همسرم چیزی کم 
نمیزاره و همه چی مهیاســت برامون. با این حال به خانم 
میگم برو پیش مشــاور. میگه من دیوانه نیستم. گفتم وقتی 
همسرت میاد  خسته است و درکش نمیکنی، میگه چون اونم 
وقتی میاد به من توجه نمی کند. سر یک فرصت با همسرش 
صحبت کردم و گفتم چرا با همســرت بیرون نمیری به یک 
کافی شاپ و جایی دیگر و  هدیه ای بخر برایش. حرفی که 
زد جالب بود، گفت بعد از چند روز  خســته از سرکار میام 
تا میرسم خونه، آشوب به پا می کند و همین حرکتش باعث 
میشــه بهش توجه نکنم. انتقادپذیر نبودن زن و شوهر در 
بروز مشکلات احتمالی اثرگذار است. مورد دیگر مشکلات  
مردهای بیکار هســتند که زیاد شاهد آن هستیم. لج بازی 
همســران با هم در بروز مشکلات اثرگذار است. در بعضی 
موارد زن مذهبی، مرد غیرمذهبی یا برعکس و عدم همراهی 
اعتقادی و اخلاقی با هم، عدم تعادل مذهبی و... باعث بروز 

خیلی مشکلات در جامعه شده است.
 علی زارعی/ دریا
daryaz           @gmail.com1359

  تضمین درباره پرورش اســتعدادها و شکوفا كردن 
خلاقیــت های كــودک و تبدیل او به فــردی نخبه 
وعده های جذابی اســت كه هر پدر و مادری را جذب 
می كند؛ وعده هایی كه این روزها با ورود به بیشــتر 
مهد كودک ها با آن مواجه می شــوید. انواع و اقسام 
كلاس های آموزشی از حوزه خلاقیت گرفته تا ورزش 
و موسیقی حکم هفت خان رستم را دارد كه علاوه بر 
تزریق اطلاعات و توانایی های مختلف به كودكان جیب 

والدین را هم خالی می كند. 
  به گزارش ایسنا، هرچند بهزیستی به مهد های کودک اجازه 
برگزاری چند کلاس محدود آموزشــی و کمک آموزشــی 
را داده امــا این روزها مهد های کــودک به حوزه هایی وارد 
می شــوند که از نظر بسیاری از کارشناسان و متخصصان نه 
تنها لزومی ندارد بلکه می تواند سنگ بنای بی عدالتی آموزشی 
هم باشــد. برخی از این کلاس ها در حد اسم است برای پز 
دادن و البته کســب درآمد بــرای صاحبان مهدهای کودک 
لوکس، مانند کلاس معماری که به گفته مسئول یکی از این 
مهدهای کودک در آن یک فوق لیسانس معماری هر هفته از 
بنای قدیمی برای کودکان می گوید و ماکت آن را می سازد، 
حالا اینکه یک کودک 3 یا 4 ســاله و حتی 5 ساله چقدر 
معماری بناهای قدیمی را درک می کند و این اطلاعات تا چه 
زمانی در ذهنش باقی می ماند نه کسی می داند و نه کسی در 
مورد آن گفت و گو می کند. حتی مادران کودکان شرکت کننده 
در این کلاس ها در پاسخ تنها لبخند می زنند.اما حقیقت این 
است که در کنار بسیاری از شکایات و نارضایتی ها از تحمیل 
چنین آموزش هایی، بسیاری گمان می کنند شرکت کودکان 
در کلاس های متنوع نه تنها به معنای قربانی شــدن کودکی 
آنها نیســت بلکه استفاده از آموزش بهتر و ساختن آینده ای 

ایده آل است.
   ســارا مادر کارن 5 ساله است که می گوید: همه حقوقم را 
هزینه مهــد می دهم گاهی با خودم می گویم اصلًا برای چی 
سرکار می روم. یک روز کلاس زبان دارند یک روز موسیقی. 
کلاس ســفالگری، روباتیک، اسکیت، نقاشی، ژیمناستیک، 
خلاقیت، آی مت و..... هم که جزو امور روزانه مان شــده. 
اگر یکی از کلاس ها را هم ثبت نام نکنیم آنقدر مربیان به بچه 
می گویند که دوستانت در کلاس هستند و تو باید تنها باشی یا 
بچه های دیگر را نشانش می دهند که اگر نخواهی هم مجبور 
می شوی ثبت نامش کنی تا کمتر بهانه بگیرد و گریه کند. اصلًا 
نمی دانم این همه کلاس لازم است در یک مهد کودک برگزار 
شود یا خیر؟ مگر مهد کودک محل نگهداری کودکان نیست؟
مجید هم پدر آنا دختر 5 ساله است که دخترش از بسیاری 
از کلاس های آموزشی مهد کودک استفاده می کند. او از این 
آموزش ها راضی اســت و می گوید: پسرم هم در بیشتر این 
کلاس ها شرکت کرده بود. من تأثیرش را در هنگام ورود او 
به مدرسه مشاهده کردم. او از همه همکلاسی هایش یک سر 

و گردن بالاتر است.
  مهدكودک های شــيک تنها نياز بصری را تأمين 

می كنند

محســن محمد علی لواسانی، روانشــناس نیز معتقد است، 
آموزش پیش از دبستان از نظر متخصصان بسیار مفید است 

اما باید حساب شده و برای همه یکسان باشد.
  وی می گوید: پژوهش ها نشــان می دهد، ابعاد جســمی و 
حرکتی، شناختی، عاطفی خلاقیت، اجتماعی شدن و همچنین 
بحث کلامی باید در سنین قبل از دبستان به کودک آموزش 
داده شــود. اما مشاهده می شود در برخی مراکز نگهداری از 
کودکان بیش از اندازه به این مباحث پرداخته می شود. مثلًا 
موضوع خلاقیت که این روزها در قالب کلاس های بســیار 
متنوع به چشم می خورد باید در کودکان زیر 4 سال به صورت 
غیر مستقیم آموزش داده شود در غیر این صورت کودک یاد 

می گیرد اما خلاقیت خود را از دست می دهد.
  لواســانی با تأکید بر اینکه برخی از مهدکودک های شیک 
تنها نیاز بصری را تأمین می کنند اضافه می کند: کودکان زیر 
4 و 5 سال باید به صورت غیر مستقیم و اشباع شده آموزش 
ببینند. این آموزش ها باید شامل توجه به 5 حس، یعنی حس 
استقلال، دیده شدن، مفید بودن، آگاهی از رشد و در نهایت 
حس رابطه باشــند تا بتوانیم بگوییم کودکان آموزش های 
مناســبی دیده اند در غیر اینصورت آمــوزش نه تنها مؤثر 

نخواهد بود بلکه تأثیری عکس خواهد داشت.
  حمیلا بخشــی مدیر یکی از مهد کودک های تهران نیز در 
این باره می گوید: بهزیســتی مجوز برگزاری 5 کلاس فوق 
برنامه را برای مهد کودک ها صادر کرده است. این مدیر است 
که تشخیص می دهد این کلاس ها چگونه تشکیل شود و به 

چه موضوع هایی اختصاص پیدا کند.
  این روانشــناس می افزاید: معمــولاً برای پرورش کودکان 
بهتر اســت این کلاس ها در رشــته های ورزشی و هنری 
معقول تشــکیل شود چرا که کسب مهارت، قسمتی از روند 
رشد کودک اســت. برای مثال در حوزه ورزش کلاس های 
ژیمناستیک به تقویت و رشد جسمانی کودک کمک می کند 

و این از نظر علمی تأیید شده است اما برگزاری کلاس هایی 
مانند صخره نوردی صرفنظر از استعداد کودک، تا چه حد در 

کسب مهارت های جسمانی کودک مؤثر خواهد بود؟
  وی تأکیــد می کند: برخی از مدیران مهدکودک بی توجه به 
استعداد کودکان آنها را به شرکت در کلاس های غیرضروری 
تشویق می کنند و متأسفانه بعضی از والدین هم گمان می کنند 
پرداخت پول بیشــتر به منزله آموزش بهتر است. متأسفانه 
تبلیغــات عجیب و غریب و البته جذاب مانند آموزش زبان 
انگلیسی از دوران جنینی به طوری که جنین به زبان انگلیسی 
خواب می بیند و فکر می کند! تنها دستاویزی است برای کسب 

پول و درآمد بیشتر.
  بهزیستی مجوز داده است

  سعید بابایی، مدیرکل دفتر امور کودکان و نوجوانان سازمان 
بهزیستی می گوید: مهدهای کودک براساس توانمندی هایشان 
از بدون ســتاره تا 4 ستاره، رتبه بندی شده اند. آنها علاوه بر 
برگزاری کلاس های آموزشی پایه، برحسب تعداد ستاره های 
مهد کودک می توانند در طول سال تحصیلی از یک کلاس تا 

5 کلاس فوق برنامه برگزار کنند.
  وی می افزاید: برای برقراری عدالت آموزشــی، سطحی از 
استاندارد های فیزیکی و آموزشی درنظر گرفته شده که همه 
مهد کودک ها موظف به اجرای آن هســتند. اما حقیقت این 
است که برقراری عدالت آموزشــی واقعی این است که در 
ایران نیز مانند برخی از کشورهای جهان درصدی از بودجه و 

GDP رسماً توسط دولت به این حوزه اختصاص یابد.
  بابایی عنوان می کند: با اختصاص این بودجه و رسمی شدن 
آموزش دوره قبل از دبستان، می توان به سطح قابل توجهی 
از کیفیت و عدالت آموزشــی دست یافت. متأسفانه در حال 
حاضر این آموزش ها، غیر رسمی است و به صورت مشارکت 
بخش خصوصی ارائه می شود که طبیعتاً بار مالی عمده ای را 

به خانواده ها وارد و آنها را با مشکلاتی مواجه می کند.

  بنا به گفته رئیس شورای عالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصــادی، در دولت هیچ شــکی در رابطه با ادامه 
معافیت ۲۰ ســاله فعالان اقتصادی در مناطق آزاد 
وجود ندارد، ولی معافیت مالیات ارزش افزوده هنوز 

در مجلس تعیین تکلیف نشده است. 
  به گزارش ایسنا، از سال گذشته و در جریان اصلاح روال 
معافیت های مالیاتی و ممانعــت از فرار مالیاتی، موضوع 
اصلاح معافیت ها در مناطق آزاد نیز مورد توجه قرار گرفت 
که در جریان بررسی لایحه اصلاح مالیات های مستقیم نیز 
در دســتور کار قرار دارد.طبق قوانین مناطق آزاد، فعالان 
اقتصادی و سرمایه گذاری در این مناطق از معافیت مالیاتی 
برخوردارند و این امر جزو مشــوق های ســرمایه گذاری 
در این مناطق به شــمار می رود؛ از این رو با طرح اصلاح 
و حذف معافیت در برخی مــوارد در مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی مخالفت هایی از ســوی مسئولان مربوطه و البته 

فعالان اقتصادی و کارشناسان مطرح شد.
  در حالی بررسی لایحه اصلاح قانون مالیات های مستقیم 
در دســتور کار مجلس قرار دارد کــه در گفت وگویی با 
مرتضی بانک - مشــاور رئیس جمهور و رئیس شورای 
عالی مناطق  آزاد و ویژه اقتصادی - آخرین وضعیت این 

لایحه در مورد مناطق  آزاد مورد پیگیری قرار گرفت.
  مشــاور رئیس جمهور با بیان اینکه بحث هایی در موود 
مالیات مناطق آزاد وجود دارد و نظرات مختلفی از سوی 
کارشناســان و متخصصان مطرح است، گفت: مناطق آزاد 
قانون کامل و جامعی دارنــد و هر اتفاقی برای تغییر این 
قوانین باید در قالب خود قانون مناطق آزاد رخ دهد؛ از این 
رو اگر قرار باشد در هر حوزه ای از جمله مالیات که قانون 

مناطق آزاد تکلیف آنها را مشخص کرده است تغییری ایجاد 
شود، باید توســط لایحه ای که از سوی دولت پیش بینی 

می شود و مربوط به مناطق آزاد است، اعمال شود.
 بانک افزود: آنچه تا کنون مورد بحث قرار گرفته و با معاون 
اول رئیس جمهور در مورد آن رایزنی شده نیز این است که 
مسائل مربوط به مناطق آزاد باید در قالب قوانین آن و در 
شرایط مساعد ارائه شود و بعد هر تصمیمی که دولت اتخاذ 
کند، اجرایی خواهد شــد.وی با اشاره به آخرین وضعیت 
تصمیم گیری در مورد مالیــات در مناطق  آزاد در دولت 
و مجلس گفت: فکر می کنم دولت اساســا در مورد ادامه 
معافیت 20 ســاله فعالان مناطق آزاد هیچ شک و شبه ای 

ندارد و تاکنون نیز انجام شده و ایرادی به آن وارد نیست.
رئیس شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ادامه داد: 
در مــورد مالیات ارزش افزوده نیز مجلس اقداماتی انجام 
داده است که در لایحه در مورد مناطق آزاد معافیت وجود 
دارد، ولی در مورد مناطق ویژه تلاش های زیادی شده که 
بتوان در مجلس وضعیت را روشــن کرد ولی هنوز تعیین 

تکلیف نشده است.
  گفتنی است، مسئولان در مناطق آزاد معتقدند که 20 سال 
معافیت مالیاتی، حداقل کاری است که می توان برای مناطق 
آزاد و جذب سرمایه گذار در آن انجام داد، در عین حال که 
باید بجای حذف معافیت های موجود باید در مرحله اول از 

فرارهای مالیاتی پیشگیری کرد.
  در همین رابطه چندی پیش پارسا - رئیس سازمان امور 
مالیاتی - گفته بود که این ســازمان با معافیت مالیاتی در 
مناطق آزاد و ویــژه اقتصادی برای مقاصد غیر صادراتی 

مخالف است.

رئیس شورای عالی مناطق آزاد اعلام کرد

آخرین خبرها از معافیت های مالیاتی در مناطق آزاد

  گروه خبر // دادستان عمومی و انقلاب مركز استان هرمزگان  اظهار داشت: در جریان بازدید از اراضی واگذار 
شده جزیره هرمز مشخص شد كه به حریم ساحل و دریا تجاوز شده و جهت بررسی بیشتر نیز باید این موضوع 

مورد كارشناسی قرار بگیرد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ مجتبی قهرمانی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان ضمن  بازدید از جزیره هرمز 
و اراضی که تحت عنوان پروژه پرورش ماهی  واگذار شده است، یادآور شد: رئیس قوه قضاییه همواره نسبت به جزیره 
هرمز و مردم نجیبش توجه ویژه داشته است.وی با بیان اینکه قوه قضاییه همواره پیگیر حقوق مردم بوده و خواهد بود، 
اظهار کرد: امیدوارم این بازدید منشأ خیر و برکت باشد و بتوانیم آنچه حق مردم بوده و مطالبه عمومی است را به جا آوریم.
قهرمانی تصریح کرد: در این بازدید تمامی اراضی واگذار شــده را از نزدیک مورد بازدید و بررســی قراردادیم.دادستان 
عمومی و انقلاب مرکز اســتان هرمزگان همچنین پس از بازدید از محل موردنظر و ارزیابی میدانی خطاب به بهره بردار 
پروژه، عنوان کرد: در این بازدید مشخص شد که به حریم ساحل و دریا تجاوز شده و جهت بررسی بیشتر نیز باید این 
موضوع مورد کارشناسی قرار بگیرد. وی تصریح کرد: اگر بی نظارتی و بی قانونی باشد برخی افراد دریا را هم تصاحب 
خواهند کرد.قهرمانی با تقدیر از رئیس کل دادگستری هرمزگان پیرو دستور اکید بررسی این موضوع از همراهی مدیرکل  
بازرسی استان هرمزگان نیز تشکر کرد.شایان ذکر است: پیش از این رئیس کل دادگستری هرمزگان اعلام کرده بود : در 
راستای صیانت از حقوق عامه به دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان و مدیرکل بازرسی مأموریت داده شد 
که ضمن حضور میدانی در محل و بررسی جوانب امر، به موضوع واگذاری و تصرف اراضی در طرح های مزارع پرورش 

میگو و ماهی و همچنین صادرات خاک رنگی در جزیره هرمز رسیدگی کنند.

دادستان عمومی و  انقلاب مرکز استان هرمزگان:

به حریم دریا و ساحل تجاوز شده است

تبلیغات و برنامه های عجیب مهدکودک های لاکچری


